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Výbory, rady, komise

1.  Rada oblasti (do roku 2020)

Duchovenští členové 

Procházka Petr (předseda)

Hradský Pavel (místopředseda)

Vaďura Petr

(náhradnice: Křížová Jana)

Laičtí členové 

Konopík Petr (oblastní vedoucí laiků)

Havíř Josef

Chlupáček David

(náhradník: Pavelek Vít)

2.  Pomocné orgány Rady oblasti:

Kancelář ústředí

  Šimandlová Renata (vedoucí, tajemník Rady oblasti)

Komise pro finance a církevní majetek

  Frolík Jan (předseda)

  Abraham David 

  Kukla Martin 

  Pěkný Martin

  Procházka Jan

  Šimandlová Renata
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Správa budov

  Procházka Jan (ředitel, tajemník Rady oblasti)

Fond údržby budov

  Frolík Jan (administrátor FÚB)

  Navara Petr (externí poradce)

Misijní koordinátorka

  Křížová Jana (tajemnice Rady oblasti)

Misijní fond - Podpora misijních projektů

  Kuchynka Pavel (předseda)

  Neužil Jiří

  Pavelek Vít

Institut vzdělávání

  Procházková Ivana (zástupkyně ředitele, tajemnice Rady       

                              oblasti) 

Koordinátorka pro práci sester

  Kružíková Jolana
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Do roku 2020:

3.  Sekretariát Oblastní konference:
Křížová Jana (sekretářka)

  Libuše Hajčiarová (asistentka)

  Filip Jandovský (statistik)

4.  Výbor nominační
  Křížová Jana (předsedkyně)

  Konopík Petr

5.  Komise pro církev a společnost
  Daněčková Jana (koordinátorka)

6.  Komise pro sociální práci
  Brož Zdeněk (předseda)

  Hrubá Ingrid (ředitel Diakonie)

  Konopík Petr

  Thál Josef

7.  Komise pro evangelizaci a domácí misii
  Novák Richard (předseda)
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8.  Komise pro práci s dětmi a dorostem
  Buchtová Jitka (předsedkyně)

  Červeňáková Michaela

  Hradský Pavel

  Opočenská Alžběta

  Stoyová Olga

  Šálková Miluše

  Wittner Pavel

9.  Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými
  Novák Richard (předseda)

  Mrázek Milan (předseda AMM)

  Jandovský Filip

  Neužil Zdeněk

  Pavelek Vít

  Witiska Tomáš

10.  Komise pro řád církve (česká část VK)
  Procházka Petr (předseda)

  Červeňák Josef

  Stoy Petr
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11.  Komise pro liturgii
  Křížová JanaKřížová Jana (předsedkyně)

  Gärtner Filip

  Hrubý Ctirad

  Kuchynka Pavel

  Procházka Petr

  Vaďura Petr
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Seznam členů s prezencí

Duchovenští členové dopoledne odpoledne

1. Brož Zdeněk, lokální kazatel / /
2. Červeňák Josef, farář / /

 �. Daněčková Jana, farářka / /
4. Gärtner Filip, lokální kazatel  / /

 �. Hradský Pavel, farář / /
 �. Hrubý Ctirad, farář / /

7. Jandovský Filip, farář / /
8. Křížová Jana, farářka / /
9. Kuchynka Pavel, farář / /

10. Novák Richard, farář / /
11. Mrázek Milan, lokální kazatel / /
12. Procházka Petr, superintendent / /
1�. Procházková Ivana, farářka / /
14. Redmond John, lokální kazatel / /
1�. Shults Lev, lokální kazatel / /
1�. Vaďura Petr, kazatel na zkoušku / /
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Laičtí členové dopoledne odpoledne

17. Havíř Josef, Brno, člen RO / /
18. Thál Josef, Jihlava / /
19. Martin Lang, Litoměřice / /
20. Kameníková Miroslava, Mikulov na Moravě / /
21. Taubenhanslová Vladislava, Plzeň 1 / // /
22. Konopík Petr, Plzeň 3 – Husova / /
2�. Kostka Tomáš, Praha 2 – Nové Město / /
24. Holtman Eduard, Praha 2 – A�apé / /– A�apé / / A�apé / /
2�. Jeřábek Martin, Praha 9 – Horní Počernice / /
2�. Pěkný Martin, Praha 10 – Strašnice / /
27. Šálková Miluše, Protivín / /
28. Šmíd Petr, Slaný / /
29. Beneš Pavel, Tachov / /
 �0. Hule Marcel, Třeboň / /
 �1. Chlupáček David, člen RO / /
 �2. Kružík David, zástupce za mládež / /
 ��. Kružíková Jolana, koordinátorka pro práci sester o o

  Celkem hlasů                                                           32 32

Vysvětlivky:
přítomen, přítomna: /
nepřítomen, nepřítomna: -
omluven, omluvena: o
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Program
Sobota 7. 4. 2018 

9:00 - 9:30 Příjezdy 
9:30   Bohoslužba (Ctirad Hrubý)
10:00   Zahájení konference
  Volba skrutátorů 
  Schválení Protokolu OK 2017 

  Zprávy:

  1.1.1 Zpráva superintendenta, zpráva za Radu oblasti
  1.1.2 Zastupování církve – příloha zprávy za Radu oblasti
  1.2 Zpráva Komise pro finance a církevní majetek
  1.3.1 Zpráva za Fond údržby budov
  1.3.2 Příloha – Fond údržby budov 2017
  1.4 Zpráva za Misijní fond – Podpora misijních projektů
  1.5. Zpráva misijní koordinátorky
  1.6.1 Zpráva kanceláře Rady oblasti
  1.6.2 Kancelář Rady oblasti – finanční přehledy
  1.7 Zpráva Správy budov
  1.8 Revizní zpráva za rok 2017
  2.1 Zpráva Diakonie ECM, 
  2.2 Zpráva Komise pro evan�elizaci a domácí misii
  2.3.1 Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem
  2.3.2 Příloha zprávy Komise pro práci s dětmi a dorostem 
   – Víkendovka pro mladší dorost
  2.4 Zpráva Komise pro práci s mládeží 
   a mladými dospělými
  2.5 Zpráva Komise pro litur�ii
  2.6 Zpráva Komise pro církev a společnost
  2.7 Zpráva Komise pro sociální práci
  2.8 Zpráva Komise pro Řád církve
  2.9 Informace za Institut vzdělávání
  2.10 Zpráva za Metodistický seminář Praha–Vršovice–VršoviceVršovice
  2.11 Zpráva za Alianci metodistické mládeže
  2.12 Zpráva Nominačního výboru
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  Zprávy farností:

  �.1 Farnost Brno
  �.2 Farnost Jihlava a sbor Znojmo
  3.3 Farnost Litoměřice
  3.4 Farnost Mikulov
  3.5 Farnost Plzeň 1 – Lochotín a sbor Horšovský Týn
  3.6 Farnost Plzeň 3 – Husova
  3.7 Farnost Praha 2 – Nové Město
  3.8 Farnost Evan�elické církve metodistické v Praze 2 
   – A�apé
  3.9 Farnost Praha 9 – Horní Počernice
  3.10 Farnost Praha 10 – Strašnice 
   a sbor Jablonné v Podještědí
  3.11 Farnost Protivín a sbor Týn nad Vltavou
  3.12 Farnost Slaný
  �.1� Farnost Tachov
  3.14  Farnost Třeboň
  3.15 ESUMC

  Bohoslužba s Večeří Páně (Petr Procházka)Bohoslužba s Večeří Páně (Petr Procházka) 

12:00 - 13:00 Přestávka na oběd
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Zápis z jednání

Úvodní bohoslužba

Kázal bratr Ctirad Hrubý.

Zahájení, prezence, schválení protokolu OK 2017

Bratr superintendent zahájil konferenci.
Asistentka sekretářky Libuše Hajčiarová vykonala prezenci.
Tomáš Kostka a Filip Jandovský byli zvoleni jako skrutátoři.
Na straně 16 protokolu OK 2017 bylo změněno znění podle připomínky 
z Lochotína.
Text: „Konference odmítla zabývat se návrhy některých členů staršovstva, 
které se týkaly litur�ie večeře Páně, a nehlasovala o nich. Doporučila...“ byl 
nahrazen textem: „Konference odmítla hlasovat o návrzích některých členů 
staršovstva, které se týkaly litur�ie večeře Páně. Superintendent vysvětlil, že 
v České oblasti ECM nebyl vydán zákaz používat i starší litur�ické formuláře. 
Dále bylo konstatováno, že na sborech postupně dochází k přechodu na jed-
notné formuláře UMC a že za vysluhování svátostí jsou odpovědní ordinovaní 
starší. Konference doporučila...“
Upravený protokol byl schválen.

Zprávy

Zprávy byly projednány v tomto pořadí:

1.1.1 Zpráva superintendenta, zpráva za Radu oblasti

Bratr superintendent komentoval zprávu po odstavcích.

Bratr Pavel Kuchynka navrhl doplnit do zprávy slovo „odložená“ u Jarní 
školy, protože se konala na podzim.
Bratr superintendent představil bratra Libora Duchka, který nastoupil do 
vikariátu, seznámí se s farnostmi ECM a bude pomáhat v Praze – Horních 
Počernicích.
Bratr superintendent zmínil problémy s re�istrací nové farnosti Praha 2 

–

–

–
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– A�apé. Ministerstvo kultury opakovaně odmítalo žádost, protože neod-
povídala Základnímu dokumentu a Řádu ECM. Nová farnost byla nakonec 
zare�istrována k 1. 2. 2018.
John Redmond, kazatel ESUMC, pravděpodobně skončí své působení 
v Praze ke konci roku 2018. Bratr superintendent vyjádřil obavy, že někteří 
návštěvníci bohoslužeb přestanou chodit jako při předchozí výměně kazatele.
Sestra Monika Černá slouží ve vězení v Litoměřicích jako laik 
(1 den v týdnu), i když je nazývána kaplankou.
Bratr superintendent zdůraznil důležitost služby dětem, mládeži a rodinám, 
aby odrůstající děti zůstaly v církvi.
Sestra In�rid Hrubá upozornila na to, že zřizovatelem středisek SKP je 
ECM, nikoli Rada oblasti.
Bratr Ctirad Hrubý upozornil na to, že Rada diakonie je v protokolu OK 
uvedena mezi pomocnými or�ány Rady oblasti, což neodpovídá stanovám.
Bratr Pavel Kuchynka se zeptal na důvod navýšení částky u projektu nového 
azylového domu SKP Jihlava. Bratr David Chlupáček vysvětlil, že žádost 
o dotaci byla podána dříve, než byl vypracován projekt. Jednání probíhají už 
tři roky a ceny stavebních prací se změnily.
Bratr superintendent doplnil, že předpisy o ochraně osobních údajů začnou 
platit v dohledné době a kazatelé dostanou instrukce, jakmile budou k dispo-
zici.
Bratr Josef Thál se zeptal, jestli bude knihkupectví Brána pokračovat ales-
poň jako e-shop. Bratr superintendent odpověděl, že nikoli, existuje napří-
klad e-shop Úsvit.
Bratr Josef Červeňák navrhl, aby podzimní Oblastní konference proběhla 
společně se slovenskou, když se bude týkat návrhů pro Generální konferen-
ci. Bratr Ctirad Hrubý nabídl jako místo konání Mikulov. Bratr superinten-
dent poděkoval za podnět a přislíbil, že ho projedná s novým slovenským 
superintendentem.

Zpráva byla přijata.

1.1.2 Zastupování církve – příloha zprávy za Radu oblasti

Bratr Josef Červeňák navrhl doplnit datum některých akcí o letopočet 
a zeptal se na funkci sestry Jolany Kružíkové. Bratr superintendent odpověděl, 
že byla před časem jmenována Radou oblasti jak koordinátorka práce metodis-

–

–

–

–

–

–

–

–

–
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tických žen v české ECM.
Sestra Ivana Procházková řekla, že je členkou Governin� Board od The Metho-
dist e-Academy a členkou pracovní skupiny Methodist Related Theolo�ical 
Schools in Europe (MTSE).

1.6 Kancelář Rady oblasti, finanční přehledy

Zprávu podala a na otázky odpověděla sestra Renata Šimandlová.
Bratr Zdeněk Brož se zeptal na výši fondu solidarity. Sestra Renata Šimandlová 
odpověděla, že 5 600 000 Kč, a přislíbila, že v příštím roce zařadí do zprávy 
tabulku fondů, i když se v nich neúčtuje.
Bratr Jan Procházka upřesnil, že peníze z majetkového vyrovnání lze investo-
vat i do projektů na sborech, například vybudování nájemních bytů, které by 
přinášely zisk vyšší než 4 %.
Zpráva byla schválena.

1.8 Revizní zpráva za rok 2017

Byla vzata na vědomí.

1.7 Zpráva Správy budov 

Bratr Richard Novák se zeptal na Veselku. Bratr Zdeněk Neužil má údaje 
o tom, jak je využívána. 
Bratr Josef Červeňák upozornil, že ve zprávě není uvedena oprava bytu 
ve Slaném. Bratr Jan Procházka ji doplní.
Zpráva byla schválena.

1.2 Zpráva Komise pro finance a církevní majetek

Bratr Josef Červeňák ze zeptal na investici do Cashback. Bratr Jan Frolík odpo-
věděl, že se vyhodnotí příští rok.
Zpráva byla schválena.

1.3 Zpráva za Fond údržby budov

K návrhům administrátora proběhl rozhovor, při kterém bratr Jan Frolík odpo-
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věděl na otázky a vysvětlil důsledky obou variant.
Hlasování: 22 hlasů pro 1. návrh (snížení úroků o 1 % od 1. 1. 2019), 
8 hlasů pro 2. návrh (ponechání dosavadních úroků).
Zpráva byla schválena.

2.2 Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii
Bratr Richard Novák nepodal zprávu, protože členové komisi postupně opusti-
li, a vyzval přítomné ke spolupráci.
Rozvinul se rozhovor o tom, zda je komise vůbec potřeba, když o evan�eli-
zaci a misii máme zájem všichni; zaznělo upozornění na to, že komise nemá 
určenou náplň práce, že s komisí souvisí zakládání sborů, Podpora misijních 
projektů, práce misijní koordinátorky. 
Rozhovor vyústil v návrh, aby členové oblastní konference, případně členové 
sborů do konce června napsali bratru Richardu Novákovi podněty pro práci 
komise. Bratr Richard Novák je přednese Radě oblasti a společně vypracují 
návrh misijní koncepce. Předloží ji k prostudování sborům tak, aby na jarní 
Oblastní kenferenci 2019 mohla být projednána.
Návrh byl schválen.

1.4 Zpráva za Misijní fond - Podpora misijních projektů 

Zpráva byla schválena.

1.5 Zpráva misijní koordinátorky 

Bratr superintendent ocenil spolupráci členů české ECM při or�anizování 
summitu.
Sestra Jana Křížová zmínila, že personální změny v USA přinesou i změny ve 
vztazích partnerských sborů, a vyzvala zástupce českých sborů ECM, aby o ty 
vztahy pečovali.
Zpráva byla schválena.

2.3 Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem

Sestra Miluše Šálková představila zprávu, zdůraznila důležitost setkávání 
dorostu z různých sborů a požádala kazatele o podporu společných akcí pro 
dorost.
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Bratr superintendent konstatoval, že v rozpočtech farností je zřídka uvedena 
položka na práci s dětmi a mládeží.
Zpráva byla schválena.

2.4 Zpráva Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými

Zpráva byla schválena.

2.11 Zpráva za Alianci metodistické mládeže

Bratr Milan Mrázek představil zprávu a požádal kazatele o podporu při vysílání 
mládeže na celocírkevní akce.
Zpráva byla schválena.

2.8 Zpráva Komise pro Řád církve 

Bratr superintendent Petr Procházka vysvětlil důvody navrhovaných změn Řádu.
Bratr Josef Červeňák upozornil na větu o majetku církve. Vyplývá z ní také, 
že majetek farnosti je majetkem ECM. Při zrušení farnosti přechází její majetek 
i dokumenty do jiné farnosti.
Zpráva byla vzata na vědomí.

2.5 Zpráva Komise pro liturgii

Sestra Jana Křížová doplnila zprávu informací o tom, že pracovní skupina pro 
litur�ii na úrovni centrální konference nabízí sborům pilotní projekt, který by 
jim pomohl zavést do bohoslužeb žádoucí změny (vědomé používání základní-
ho schematu bohoslužeb, častější vysluhování večeře Páně).
Zpráva byla schválena.

2.6 Zpráva Komise pro církev a společnost

Sestra Jana Daněčková podala zprávu ústně. Komise se zabývá zejména převe-
dením Sociálních zásad do češtiny, jiné zadání nemá.
Zpráva byla schválena.
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2.7 Zpráva Komise pro sociální práci

Rozhovor o zprávě souvisel také se zprávou Diakonie. Týkal se vztahu sborů 
ECM, středisek, celé Diakonie a Komise pro sociální práci. Tyto vztahy jsou 
vyjádřeny v Řádu a ve stanovách. 
Komise navrhuje, aby o modelu diakonické práce rozhodla OK. Změna modelu 
by se promítla do změny Řádu a zmeny stanov. Rozhovor vyústil v návrh brat-
ra Josefa Červeňáka:
„Dnešní oblastní konference nebude hlasovat o modelu diakonické práce. 
Pověřuje Komisi, Radu Diakonie a Radu oblasti, aby vytvořily společný návrh 
modelu a před před příštím jarním zasedáním oblastní konference ho předložily 
členům.“
Přítomno bylo 29 členů konference, 23 hlasovalo pro, 3 proti. Návrh byl přijat.
Zpráva byla schválena.

2.1 Zpráva Diakonie 

Bratr superintendent Petr Procházka poděkoval za velikonoční sbírku. 
Sestra In�rid Hrubá upozornila za souhrn zpráv středisek Diakonie, který byl 
rozeslán zároveň se zprávami k oblastní konferenci.
Zpráva byla schválena.

2.9 Institut vzdělávání

Sestra Ivana Procházková doplnila mezi absolventy e-Academy J. Redmonda. 
Zpráva byla vzata na vědomí.

2.10 Metodistický seminář

Zpráva byla schválena.

2.12 Nominační výbor, doplnění komisí

Jana Křížová sdělila, že výbor nedostal žádné podněty; v průběhu konferenční-
ho čtyřletí nenastaly změny.
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3 Zprávy farností

Bratr superintendent Petr Procházka poděkoval farnostem za inspirující 
zprávy.
Bratr Josef Thál požádal všechny farnosti o podporu projektu nového kostela 
pro Jihlavu.
Bratr Pavel Kuchynka postrádal zmínku o sboru ve Znojmě. Bratr Milan 
Mrázek slíbil, že zprávu za farnost Jihlava doplní.
Bratr superintendent upřesnil, že an�licky mluvící sbor ESUMC doposud 
není re�istrován. Existuje v něm zárodek budoucího staršovstva. Probíhají 
jednání o novém služebním přidělení po odchodu stávajícího kazatele, 
ale jsou obtížná a závisí hlavně na partnerské výroční konferenci v USA.
Bratr superintendent vyzval, aby dva přítomní bratři přednesli své podněty 
pro misijní práci ve sborech.
Bratr Libor Duchek navrhl zřizování různých kroužků pro děti ze sboru 
i mimo, kdy církev by platila lektora, aby kroužky byly finančně dostupné.
Bratr Tomáš Kostka navrhl zřídit youtube centrum pro mladé lidi a nabízet 
prostor a vzdělávání pro tvorbu videa. 

Zprávy farností byly schváleny.

Oblastní konference byla zakončena společným slavením Večeře Páně. 
Vedl bratr superintendent Petr Procházka.

–

–

–

–

–

–

–
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1.1.1 – Zpráva superintendenta, zpráva za Radu oblasti

Oblastní konference 2016 zvolila na konferenční období 2016-2020 tyto členy 
Rady oblasti: místopředseda Pavel Hradský, Josef Havíř, David Chlupáček, 
oblastní vedoucí laiků Petr Konopík a Petr Vaďura.  

Schůzí Rady se účastnili i tajemníci: In�rid Hrubá (Diakonie), Jana Křížová 
(misijní koordinátorka), Martin Kukla (zapisovatel), Jan Procházka (Správa 
budov), Renata Šimandlová (vedoucí kanceláře Rady) a nepravidelně Ivana 
Procházková (Institut vzdělávání).

Rada oblasti se v konferenčním období 2017/2018 sešla k pěti řádným schů-
zím. Mimo schůze členové Rady konzultovali neodkladné záležitosti prostřed-
nictvím emailů a telefonicky. O všech rozhodnutích se hlasovalo, počet hlasů 
pro/proti je uveden v zápisech jednání. 

1. Finanční a majetkové záležitosti církve

Rada oblasti na svých schůzích pravidelně projednávala všechny záležitosti 
týkající se hospodaření kanceláře Rady oblasti, Institutu vzdělávání i Správy 
budov. Zabývala se žádostmi o finanční podporu z farností, sborů i Středisek 
křesťanské pomoci. 

V souladu se schválenou Strate�ií ECM 2013-2030 dochází pravidelně ke 
zvyšování podílu sborů na platech duchovních. V současné době tvoří odvody 
ze sborů v průměru 55% platu duchovních. Předpokládáme, že některé sbory 
nebudou v příštích letech schopny dostát svým závazkům a budou podporová-
ny z Fondu solidarity a misie. Fond byl založen i na podporu misie, při zaklá-
dání nového sboru je možné pořádat o finanční podporu.

Strate�ie ECM předpokládá, že zhodnocení investovaných finančních prostřed-
ků se bude pohybovat mezi 3-4% ročně. Tento plán se zatím daří plnit. V obdo-
bí 2013-2017 byly výnosy znovu investovány, od roku 2018 budou použity dle 
schválené Strate�ie.  

Farnost Jihlava pokračuje v přípravách stavby nového kostela. Rada oblasti si 
na svém výjezdním zasedání prohlédla čtyři pozemky, kde by eventuálně bylo 
možné nový kostel postavit, jeden z nich doporučila. Nyní je třeba pokusit se 
získat dostatečné finanční prostředky na koupi pozemku a následnou stavbu. 
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 2. Služba církve, společenství laiků i duchovních

Kazatelé se setkávali na pravidelných schůzích, v listopadu 2017 se konala 
odložená Jarní škola. Vzhledem k tomu, že se z technických důvodů neusku-
tečnily pravidelné exercicie, byli jsme vděčni i za jednodenní rekolekce ve sva-
tém týdnu. Společné setkání kazatelů, laických kazatelů a pomocníků kazatelů 
s povolením ke kázání se konalo v září 2017. Setkání se účastnilo zhruba 50 
účastníků, na pro�ramu byla přednáška a diskuse o posvěcení. 

V prosinci se konalo již tradiční setkání zaměstnanců a spolupracovníků církve. 

I nadále je zájem o kurzy na Poušti. V letních měsících 2017 bylo obsazeno 
8 týdnů (kurz pro seniory, pro rodiny s dětmi, kurz pro mládež a sborové dovo-
lené). V roce 2018 je již všech 8 týdnů rovněž zamluveno. 

S novými absolventy Studijního pro�ramu pro laiky – modul A a B se rozrůstá 
počet laických kazatelů a kazatelek. Ve službě laických kazatelů a kazatelek 
vidíme nové misijní možnosti církve. Sbory mohou rozšířit službu slova do 
dalších míst. Modlíme se, aby potenciál bratrů a sester byl využit k Boží slávě.

Do studia Jednotného lektorátu se přihlásili čtyři studenti, bratr Libor Duchek 
požádal o možnost absolvování vikariátu/praxe v naší církvi. Sestra Venuše 
Černá se po absolvování vikariátu rozhodla zůstat laickou kazatelkou. 

Misijní služba církve

Misijní poslání církve se uskutečňuje skrze svědectví jednotlivých křesťanů, 
kázáním a službou sborů a misijním působením celé církve. 

Rada oblasti podporovala ustavení nové farnosti Evan�elické církve metodis-
tické v Praze 2 – A�apé. Na začátku prosince byli přijati první členové, zvole-
no staršovstvo a byl ustaven sbor. Po poněkud složitém jednání na Ministerstvu 
kultury byla nová farnost zare�istrována k 1. 2. 2018. Ministerstvo kultury 
vyžadovalo podpisy dele�átů Výroční konference, aby mohla být splněna 
podmínka vyplývající z našeho Základního dokumentu. Poděkování patří všem 
dele�átům Výroční konference, kteří byli ochotni tuto podmínku splnit. Nová 
farnost sdílí prostory kostela s ústředím církve a farností Praha 2. 

An�licky mluvící sbor ESUMC pokračoval v rekonstrukcích a opravách modli-
tebny v Praze Vršovicích. V dalším plánu je opravit prostory, které budou moci 
využívat děti a mládež. Vznikla pracovní skupina, která je zárodkem budoucí-
ho staršovstva. 
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Kaplanská služba

Ve vazební věznici v Litoměřicích slouží bratr Zdeněk Brož na částečný úva-
zek jako kaplan. 

Rada oblasti doporučila ke službě kaplanky ve věznici Všehrdy sestru Moniku 
Černou. Jedná se o částečný úvazek (0,2). Sestra Černá nastoupí v květnu t.r.

V SKP Horní Počernice vykonává kaplanskou službu bratr Richard Novák také 
na částečný úvazek.

Služba dětem, dorostu, mládeži a mladým rodinám

Rada oblasti podporuje a vybízí kazatele a sbory ke službě dětem, dorostu, 
mládeži a mladým rodinám. Je třeba naši službu v této oblasti na sborech plá-
novat s dlouhodobou perspektivou, promýšlet a modlit se za ni. Mladé rodiny 
potřebují duchovní a pastorační vedení a podporu, děti, dorost a mládež zapoje-
ni do služby rostou v životě víry a je dobré, když mají své místo 
a podíl na bohoslužbách. Potřebujeme hlouběji reflektovat, proč mají mladí 
lidé mnohdy problém identifikovat se s místním sborem nebo celou církví, aby 
k tomu nedocházelo. 

Rada oblasti má v úmyslu připravit pracovní materiál zabývající se Koncepcí 
práce s mládeží. Práce s mládeží patří mezi navržená témata podzimní Oblastní 
konference.

3. Sociální práce církve.

V uplynulém roce Rada oblasti intenzivně diskutovala o poslání a roli Diako-
nie ECM v životě a službě naší církve. Od založení Diakonie prošly Stanovy 
Diakonie několika korekcemi, naposledy v roce 2014. Při posledních změnách 
stanov jsme měli v úmyslu učinit postupně z Diakonie ECM řídící or�án soci-
ální práce naší církve v ČR. Šlo nám o to, prostřednictvím nadřízeného or�ánu 
(Diakonie ECM) především všechna stávající SPK propojit, službu koordino-
vat a dlouhodobě plánovat. Tato idea se ovšem nakonec ukázala jako nereálná. 
SKP byla od začátku koncipována jako samostatné subjekty. Zřizovatelem 
středisek je ECM prostřednictvím Rady oblasti (ne Diakonie ECM) a vzhledem 
k potřebě budoucí transformace některých středisek na ústavy, odpovědností 
zřizovatele bude jmenovat správní i dozorčí rady. 

Rada oblasti jednomyslně došla k závěru, že je nutné opustit ideu silné řídící 
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Diakonie ECM. Služba Diakonie ECM se zaměří na pomoc jednotlivým SKP 
a farnostem, povzbuzování jednotlivců, sborů a farností k sociální službě. 

Střediska křesťanské pomoci.

Rada oblasti podpořila v roce 2017 střediska křesťanské pomoci částkou 
1.197.400,- Kč. Finanční prostředky byly použity na platy a provoz středisek. 

V SKP Horní Počernice probíhá již několik let rekonstrukce budovy C. V roce 
2017 si SKP půjčilo od Správy budov 1.200.000,- Kč. Středisku se podařilo 
vrátit již zhruba 1.000.000,- Kč.  O další půjčce se jedná.

SKP Jihlava postupuje v žádosti o dotaci z pro�ramu IROP - IPRÚ Jihlava 
na novou budovu azylového domu pro muže. Dotace na nákup a rekonstrukci 
nemovitosti má objem 16 827 000 Kč. Ke konci listopadu byla podána žádost 
o stavební povolení. Ke konci prosince byla podána žádost o dotaci. Obě 
žádosti nyní procházejí procesem hodnocení. Po zpracování stavebního pro-
jektu architektem a dodání položkového rozpočtu, se však ukázalo, že celkové 
náklady projektu by mohly dosáhnout výše až 22.000.000,- Kč v závislosti na 
tom, jak a za kolik se vysoutěží zakázka na stavební práce. Rada oblasti proto 
společně s ředitelem SKP Jihlava hledá možnosti, jak získat další potřebné 
finanční prostředky.

Rada oblasti schválila změnu stanov SKP Plzeň a SKP Duha.

Na žádost staršovstva farnosti Litoměřice byl zakoupen byt v Terezíně. Farnost 
bude tento byt využívat jako sociální bydlení pro propuštěné vězně. 

4. Ekumenická spolupráce.

Česká republika je podle průzkumů silně ateistickým státem. Ke křesťanství 
se hlásí pouze malá část obyvatel. Paradoxně tato skutečnost nás vede k užší 
ekumenické spolupráci a překonávání věroučných rozdílů mezi církvemi. 

Koordinace postupu Ekumenické rady církví (ERC) a České biskupské konfe-
rence (ČBK) je potřebná při jednání se státními institucemi (např. Úřad vlády, 
ministerstva, Poslanecká sněmovna, Senát), s vedením České televize, Českého 
rozhlasu, policie, armády, apod. ERC a ČBK společně vysílají vojenské, vězeň-
ské a nemocniční kaplany. 

Během roku jsme slavili několik ekumenických bohoslužeb. Již tradičně se 
konala Modlitba za domov. 
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Rada oblasti vyhlásila dobrovolnou sbírku, která přispěje na pořízení varhan do 
svatovítské katedrály. Do sbírky se zapojilo několik našich sborů, SKP 
i jednotliví dárci. Katedrála sv. Víta, Václava a Vojtěcha je místem modlitby 
i symbolem české státnosti. 

Římskokatolická církev poskytla církvím v Ekumenická radě církví zpracované 
manuály, formuláře a další dokumenty potřebné ke splnění podmínek nařízení 
o ochraně osobních údajů GDPR.

Holstonská výroční konference 2017 rozhodla o změnách hranic distriktů. Náš 
partnerský distrikt Johnson City byl spojen s jiným distriktem. Spolupráce nyní 
pokračuje na úrovni místních sborů a v rámci IMT. Během léta a podzimu 2017 
přijelo do ČR několik týmů VIM, hostili jsme návštěvy z partnerských sborů 
v rámci IMT. 

Podpora ESUMC byla přesunuta z distriktu na výroční konferenci.

Na začátku října 2017 jsme hostili jubilejní 10. Mission Summit IMT. Summitu 
se účastnilo mnoho hostů z USA a zástupci sborů ECM v Evropě.

5. Přenosy bohoslužeb, časopis, knihkupectví.

Naše církev se i nadále podílí na přenosech bohoslužeb Českým rozhlasem. 
Přenosy se uskutečnily z Mikulova a Tachova. Bratr Petr Vaďura se intenzívně 
věnuje natáčení rozhlasových příspěvků, rozsáhlá je i jeho publikační činnost. 
S Českým rozhlasem spolupracují  i další bratři a sestry. 

Informace o naší církvi jsou na církevním webu, pravidelně vychází časopis 
Slovo a život, jsme aktivní na naší facebookové stránce, nepravidelně vycháze-
jí informace v Oběžníku. 

Misijní středisko Brána.

Rada oblasti převzala od farnosti Praha 10 - Strašnice správu MS Brána 
k 31. 5. 2017. Členům farnosti patří dík za dlouhodobou obětavou i dobrovol-
nickou službu a pravidelnou finanční podporu Brány. Vedoucí knihkupectví 
Daniela Pajasová i Alice Jandovská pracovaly za velmi nízké platy a nad rámec 
svých povinností. Nicméně se ukázalo, že naše knihkupectví není schopné 
vydělat na svůj provoz a nelze je dále udržet bez pravidelných finančních dota-
cí. Rada oblasti rozhodla o uzavření knihkupectví. 
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Rada oblasti uhradila závazky MS Brána (odstupné zaměstnancům, dluhy za 
neuhrazené faktury, apod.) ve výši 382.000,-Kč. Rada děkuje farnosti Praha 
10 - Strašnice za finanční dar ve výši 100.000,- Kč, který je určen k vyrovnání 
nákladů, které Radě s ukončením činnosti Brány vznikly. 

Vzhledem k tomu, že Rada nemá volné finanční prostředky, bude zbylý vnitřní 
dluh splacen z budoucího nájmu prodejny.

6. Podzimní Oblastní konference. 

Rada oblasti má v úmyslu pozvat dele�áty na Oblastní konferenci, která se 
uskuteční 3. 11. 2018. 

Oblastní konference bude seznámena s návrhem/návrhy Rady biskupů, které 
budou projednávány na Generální konferenci 2019. 

Dalším tématem konference bude již výše avizovaný rozhovor o práci s doros-
tem a mládeží naší církve.

Petr Procházka

1.1.2 – Zastupování církve – příloha zprávy za Radu oblasti

Generální konference:

Dele�át za ECM v ČR, bratr Petr Procházka.

Centrální konference:

Dele�áti za ECM v ČR, sestry a bratři Miluše Šálková, Jana Křížová, 
David Chlupáček, Petr Procházka.
Executive committee, bratr David Chlupáček, poradní hlas bratr Petr Pro-
cházka.
Workin� �roup Litur�y, sestra Jana Křížová.
Workin� �roup Theolo�y and Ordained Ministry, sestra Jana Daněčková.
Workin� �roup Church and Society, předseda bratr David Chlupáček.
Workin� �roup Discipline and Judicial Matters, bratr Petr Procházka.
Committee on Investi�ation, bratr Petr Procházka.

•

•

•

•
•
•
•
•
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Committee on Appeals, bratr Pavel Hradský, náhradník bratr Josef Thál.
Counsel for the Church, bratr Petr Procházka.

Zástupci Centrální konference na evropské úrovni:

European Board of Dru� and Alcohol Concerns, bratr David Chlupáček.
European Methodist Council (EMC) and Joint Commission of UMC 
in Europe, bratr David Chlupáček.
Fund for Mission in Europe (FMIE), bratr David Chlupáček.
Methodist e-Academy (Governin� Board), sestra Ivana Procházková.
Pracovní skupina Methodist Related Theolo�ical Schools in Europe 
(MTSE), sestra Ivana Procházková.

Zástupci Centrální konference na celosvětové úrovni: 

Standin� Committee on Central Conference Matters, bratr Petr Procházka.
IMT – In Mission To�ether, za Českou republiku, sestra Jana Křížová.
World Methodist Council, Seoul/South Korea, 12. – 1�. 7. 2018, sestra 
Jana Křížová.

Zastupování v ekumenických institucích a na konferencích:

První místopředseda Ekumenické rady církví (ERC), bratr Petr Procházka.
Komise pro ekumenismus ERC, bratr Josef Červeňák.
Komise pro sdělovací prostředky ERC, bratr Petr Vaďura.
Komise pro školství a vzdělávání ERC, bratr Filip Jandovský.
Leuenberský synod, místopředsedkyně sestra Jana Křížová.
Výbor České biblické společnosti, bratr Josef Červeňák.
Modlitba za domov, přípravný výbor, sestra Renata Šimandlová a bratr 
Martin Kukla.
Světový den modliteb, přípravný výbor, sestra Zdena Janů.
Výkonný výbor VDP (velký výbor), bratr Zdeněk Brož.
Komise odboru církví Ministerstva kultury pro výběr kulturních aktivit 
církví a náboženských společností a projektů spolků, bratr Jan Procházka.
Denní čtení 2018, 2019 přípravný výbor, sestra Jana Křížová.
Valné shromáždění ČBS 2018, bratři Josef Červeňák a Richard Novák.

•
•

•
•

•
•
•

•
•
•

•
•
•
•
•
•
•

•
•
•

•
•



OK  7. 4. 2018  Praha 2     27 

Valné shromáždění ERC v ČR 2017, bratři Petr Procházka, Petr Vaďura 
a Martin Kukla.
Summit IMT, Praha, 6. – 8. 10. 2017, sestra Jana Křížová a další spolupra-
covníci. 
European Area Seminar of World Federation of Methodist Women, Belfast, 
7. – 11. 6. 2018, sestry Jolana Kružíková a Jana Křížová
Konference Evropských Církví (CEC), General Assembly, Novi Sad, 
31. 5. – 6. 7. 2018, bratr David Chlupáček

1.2 – Zpráva Komise pro finance a církevní majetek

Složení KFCM

V roce 2017 pracovala komise ve složení David Abraham, Jan Frolík, Martin 
Kukla, Martin Pěkný, Jan Procházka a Renata Šimandlová. 

V období od poslední Oblastní konference se uskutečnila jedna schůzka KFCM 
s následným korespondenčním hlasováním, a jedno samostatné korespondenč-
ní hlasování.

Závěry ze schůzky 8. 9. 2017

KFCM jednomyslně doporučila, s ohledem na dosavadní průběh, nepo-
kračovat v investování do cenných papírů prostřednictvím BBI/Sympatia 
Financie.

KFCM jednomyslně doporučila investovat prostředky, které budou v roce 
2018 k dispozici po rekonstrukci domu v Sukově ulici v Plzni a po splát-
kách úvěrů, přednostně do vlastních nemovitostí, pokud možno do domu 
Ječná 19, Praha 2.

KFCM se seznámila s možností rozšíření dosavadní investice Lyoness/
Cashback World a doporučila maximální návrh Davida Abrahama 699 200 
Kč redukovat. Redukovaný návrh ve výši 411 200 Kč pak KFCM kore-
spondenčně schválila. Rada oblasti však tento návrh nerealizovala.

 Závěry korespondenčního hlasování 5. 3. 2018

KFCM posoudila dosavadní výsledky investování do cenných papírů 

•

•

•

•

•

•

•

•
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prostřednictvím České spořitelny a doporučila pokračování v dosavadním 
rozsahu.

KFCM posoudila dostupné možnosti investování do nemovitostí a dopo-
ručila postavit půdní byty v Ječné 19. Do prostoru cca 150 m² se vejdou 
4 malé nebo 2 velké byty, atraktivní mj. tím, že z přilehlé terasy, která by 
patřila ke dvěma z nich, je výhled na Prahu. V roce 2018 bude k dispozici 
cca 7,5 mil. Kč, odhad ceny navrhované stavby (která by se však reali-
zovala převážně až v roce 2019) je 10 mil. Kč + 1 mil. za výtah, který by 
byl postaven nad uličkou před dveřmi do někdejšího Majáku (vchod do 
suterénu by byl se sousední �aráže), protože vybudování výtahu v prosto-
ru vnitřního schodiště opakovaně zamítli památkáři. Výtah by sloužil pro 
nové byty a pro polovinu současných bytů (těch, které mají malé balkónky 
nad vchodem do Majáku). Při výstavbě malých bytů lze očekávat čistý roč-
ní výnos nejméně 4 %, při dvou velkých bytech patrně o něco méně.

V Praze 16. 3. 2018
Jan Frolík, předseda KFCM

1.3.1  –  Zpráva za Fond údržby budov
FUB fun�oval v roce 2017 v souladu se schválenými zásadami, které v roce 
2017 nedoznaly žádných změn. 

k 1. 1. 2017 bylo k dispozici  3 828 529,44 Kč
k 31. 12. 2017 bylo k dispozici  3 502 715,75 Kč

Celkové pohyby:

nové vklady 117 514,00  Kč
výběry 500 000,00 Kč
nové půjčky 0,00 Kč
splátky 0,00 Kč
nárok na úroky 58 267,26  Kč
dlužné úroky 1 594,95 Kč

 FUB má dostatek prostředků na další půjčky. Část disponibilních prostředků 
(přinejmenším 500 tis. Kč Rady oblasti + 1 mil. Kč z vkladů FUB) by bylo 
možno použít na jiné účely, např. investice, aniž by hrozilo, že nebude na nové 
půjčky nebo na běžné výběry vkladů.

•
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Podrobný přehled FUB za rok 2017 je přílohou této zprávy.

V roce 2017 bylo vybráno 500 tis. Kč, nejsou žádné nové půjčky; FUB je 
využíván k termínovaným vkladům s výhodnou úrokovou sazbou. Nárok na 
úroky značně převyšuje dlužné úroky, tedy FUB je v roce 2017 již po třetí za 
sebou ztrátový. Navíc je FUB poprvé za svoji historii ztrátový celkově. Tyto 
skutečnosti, které vidíme z následující tabulky, vybízejí k zamyšlení, zda 
nesnížit úrokové sazby.

Navrhuji proto, aby Oblastní konference rozhodla pro jednu z těchto možností:

(1)  S platností od 1. 1. 2019 snížit úrokovou sazbu u vkladů z 2 % na 1 % p. 
a., a úrokovou sazbu u půjček z 3 % na 2 % p. a. I tak bude FUB pro vkladatele 
i dlužníky výhodnější než banky.

(2)  Ponechat dosavadní úrokové sazby a k případným změnám přikročit poz-
ději, podle toho, jaké dlouhodobé důsledky bude mít uvolnění kurzu koruny. 
Tím budou farnosti (za cenu mírné ztráty na straně RO) více motivovány ke 
spoření.

V Praze 16. 3. 2018
Jan Frolík, administrátor FUB
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1.3.2  – Příloha – Fond údržby budov 2017
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1.4 – Zpráva za Misijní fond – Podpora místních projektů

Výtěžek letniční sbírky v roce 2017 byl 34.268,- Kč. Rozdělili jsme jej žada-
telům na základě hodnotících kritérií (podavatel projektu je subjektem ECM; 
evan�elizační nebo misijní zaměření a smysluplná strate�ie projektu v kontex-
tu služby daného sboru popřípadě jiného subjektu; finanční náročnost celého 
projektu; finanční spoluúčast žadatele) následujícím způsobem:

Jablonné: En�lish camp 6.510,- Kč a romská skupina 1.713,- Kč;
Protivín: SKP Pastelka 4.455,- Kč;
Litoměřice: Evan�elium do věznice 7 540,- Kč;
Tachov: Fusion: 14.050,- Kč.

Pavel Kuchynka, předseda Správy PMP ECM

1.5 – Zpráva misijní koordinátorky

V rámci projektu In Mission To�ether (IMT) přijaly v roce 2017 české farnosti 
ECM dary v celkové hodnotě 34 000 dolarů.

Návštěvy týmů z partnerských sborů a z partnerského distriktu probíhaly 
podobně jako v minulých letech. Ani v charakteru vztahů s partnerskými sbory 
se nic podstatného nezměnilo.

Mimořádná akce se konala 5. – 7. října 2017 v Praze. Byl to summit těch, kdo 
se zajímají o IMT v rámci naší centrální konference. Přijelo asi 50 lidí z USA 
a 50 lidí z Evropy. Akce měla dobrý ohlas.

Dick Arnold, koordinátor projektu v USA, skončil ve své funkci. Služby se 
chopil Matt Eliott.

Další změna nastala v našem partnerském distriktu v Tennessee. Přejmenoval 
se na Three Rivers District a jeho nová superintendentka je Lauri Jo Cranford.

V roce 2018 se opět připravují návštěvy, zejména na letní tábory.

Na začátku července pojede skupina sedmi českých dobrovolníků pracovat 
do USA. Zúčastní se akce Appalachia Service Project společně s lidmi z naše-
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ho partnerského distriktu, podobně jako v roce 2016.

Vedle akcí spadajících přímo pod IMT se rozvíjejí další kontakty na základě 
osobních vztahů. Navíc, přes a�enturu GBGM dostávám nabídky dobrovolníků 
– jednotlivců, kteří jsou ochotni přijet na několik měsíců a pracovat v našich 
sborech, obvykle jako učitelé an�ličtiny. 

Jana Křížová

1.6.1 – Zpráva kanceláře Rady oblasti

Do a�endy spravované kanceláří Rady oblasti patří řada různorodých činností 
a úkolů, většina z nich jsou svým charakterem pravidelné a celoroční, další 
průběžně vyplývají z aktuální situace a nárazové potřeby. Výběrově z nich 
zmiňuji:

Vedení a zpracovávání personální, účetní, finanční a platové a�endy.
Součinnost a praktická pomoc farnostem při komunikaci s ministerstvy 
a úředními or�ány při zajišťování dokumentů potřebných pro chod farností 
i jimi zřizovaných or�anizací.
Zpracovávání rozsáhlého účetnictví církve. 
Zpracovávání čtvrtletních a ročních výkazů pro Český statistický úřad.
Zprostředkování finanční pomoci sborům v rámci IMT, CXO, FMIE. 
Kontakt s biskupskou kanceláří a zahraničními metodistickými or�anizace-
mi, konferencemi a farnostmi. 
Péče o zahraniční návštěvy. 
Zpracování a přeposílání příchozích darů ze zahraničí jednotlivým farnos-
tem, včetně darů od spřátelených sborů v USA.
Vedení pokladny (především příjmy a výdaje pro Správu budov).
Příprava veškerých setkání kazatelů a zaměstnanců a členů církve, např. 
schůze kazatelů, oblastní konference, výroční konference, vánoční setkání, 
exercicie, jarní škola kazatelů, ekumenické bohoslužby, setkání příprav-
ných výborů, komisí, ekumenických setkání atd.
Praktická podpora pro Institut vzdělávání při or�anizaci a uskutečnění 
vzdělávacích setkání pro faráře i členy církve.
Ve spolupráci s redakční radou příprava, vydávání a distribuce celocírkev-

•
•

•
•
•
•

•
•

•
•

•

•
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ního časopisu Slovo a život.
Příprava, sazba a vydávání tištěných publikací pro potřeby církve – proto-
kolů oblastní a výroční konference, řádu církve, brožurek Guidelines 
i jiných publikací.
Distribuce vydaných publikací.
Zastupování církve v ekumenickém společenství, členství v přípravných 
skupinách a účast na valných shromážděních (Modlitba za domov, Česká 
biblická společnost aj.).
Informování farností a farníků o aktuální církevní a�endě prostřednictvím 
Oběžníku.

Kolektiv kanceláře tvoří tito stálí zaměstnanci: asistent superintendenta Martin 
Kukla, bilanční účetní Renata Bednářová, pokladník a recepční Luboš Kaca-
fírek (částečný úvazek) a vedoucí kanceláře Renata Šimandlová (částečný 
úvazek). 

S důvěrou hledíme do budoucnosti, doufáme, že náš Pán nám bude nápomocen 
ve všech našich úkolech. Přeji konferenci moudrost v rozhodování.

Renata Šimandlová

•

•
•

•
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1.6.2 – Kancelář Rady oblasti - finanční přehledy

Hospodářské výsledky RO a SB v roce 2017
Plnění repartic jednotlivých sborů v roce 2017
Přehled nákladů sborů 2017
Přehled výnosů sborů 2017
Aktiva sborů 2017
Pasiva sborů 2017
RO vyhlášené sbírky došlé na účty ústředí během roku 2017
Stav majetkového vyrovnání státu s ECM
Rozvaha ECM k datu 31. 12. 2017

Revizní zpráva za rok 2017 je přiložena samostatně.

Tabulky viz následující strany.

•
•
•
•
•
•
•
•
•
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HOSPODáŘSKé VýSLEDKy STŘEDISEK RO A SB 
v ROce 2017
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PLNěNí REPARTIC JEDNOTLIVýCH SBORů 
v ROce 2017
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PŘEHLED NáKLADů 2017
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PŘEHLED VýNOSů 2017
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PŘEHLED AKTIV 2017
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PŘEHLED PASIV 2017



OK  7. 4. 2018  Praha 2     47 



48     OK  7. 4. 2018  Praha 2

vyhLášenÉ sbíRKy RO 2017

sTav MaJeTKOvÉhO vyROvnání sTáTU s ecM
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ROzvaha ecM K daTU 31. 12. 2017
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1.7 – Zpráva Správy budov

Vážení dele�áti Oblastní konference, dovolte mi seznámit vás s nejdůležitější-
mi událostmi ve správě budov za rok 2017.

Informace k jednotlivým nemovitostem:

brno – zakoupili jsme byt 3 + 1 pro kazatele. Celý jsme jej zrekonstruovali 
a předali farářce brněnské farnosti do užívání. 

Praha 2 – Ječná ulice– Ječná ulice Ječná ulice – ve spolupráci s farností Praha 2 jsme opravili fasádu 
kostela.

Praha 6 – Vrchlického ulice – zrekonstruovali jsme byt č. 8 a pronajali jej. 
Máme ještě jeden byt v suterénu, který budeme rekonstruovat a nabídneme jej 
jako nebytový prostor.

Zámek Horní Počernice – získali jsme �rant od Hl. m. Prahy na výsadbu nové 
zeleně, a proto jsme zahájili práce na úpravě podzámčí, které zahrnuje opravu 
opěrné zdi, studánky, zpevněné plochy a stavbu jeviště a hlediště letního amfi-
teátru. Stavební část je již hotova, dokončení terénních úprav a výsadba stromů 
a keřů bude probíhat na jaře letošního roku.

Protivín – byt kazatele – po odstěhování faráře zůstal byt prázdný a tak jsme 
toho využili k instalaci samostatného topení s odděleným měřením spotřeby 
plynu. Také jsme vyměnili podlahovou krytinu v kuchyni.

Plzeň – Sukova ulice– Sukova ulice Sukova ulice – zahájili jsme celkovou rekonstrukci domu. Ta zahrnuje 
24 bytových jednotek o výměře 29m2 a také zateplení domu včetně výměny 
oken a dveří. Předpokládané náklady jsou cca 12 mil. Kč, na zateplení máme 
přislíbenou dotaci ve výši 1,6 mil. Kč.

Vimperk – zakoupili jsme dům se zahradou a předali jej misijní stanici ECM 
Vimperk do užívání. Dům je sice v celkem dobrém stavu, ale stejně bude třeba 
velkých nákladů na jeho  přestavbu tak, aby sloužil potřebám misijní stanice.

slaný – byl opraven farářský byt.

Bytové domy v Praze ulici Vrchlického a Plzni ulici Sukově byly zakoupeny 
z prostředků státního vyrovnání s církvemi. Výtěžek z nájemného bude sloužit 
pro celocírkevní aktivity dle schváleného Strate�ického plánu. Na speciální 
účet byly za loňský rok převedeny první peníze (cca 1,7 mil. Kč.) 

Rád bych touto cestou poděkoval všem spolupracovníkům za poctivou a oběta-
vou práci na nemovitostech ve vlastnictví ECM.

Jan Procházka
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1.8 – Revizní zpráva za rok 2017

Předmětem revize byly:

Běžné účetní doklady, věcná a časová správnost jejich zaúčtování
Hospodárnost a účelnost výdajů

Závěr:

Účetnictví je vedeno v plném rozsahu podle zákona o účetnictví, vyhl. 
č.504/2002 Sb. a českých účetních standardů pro neziskové or�anizace. Účetní 
záznamy jsou průkazné, účetní zápisy jsou vyhotovovány průběžně, srozumi-
telně a přehledně. 

Účetní případy jsou správně podloženy účetními doklady (tj. je účtováno na 
základě uzavřených smluv, přijatých a vydaných faktur, příjmových a výdajo-
vých pokladních dokladů atd.).

Výdaje jsou vynakládány účelně.

V roce 2017 byla prodána finanční investice z roku 2015. Pořizovací cena této 
investice byla Kč 7 000 000,- , celá byla financována z restitučních prostředků. 
Příjem z prodeje této investice byl převeden zpět do restitučního fondu.

Prostředky určené do fondů jsou účtovány přímo jako tvorba fondů, stejně jako 
použití těchto fondů je účtováno jako jejich čerpání, tzn., že tyto prostředky 
nejsou zahrnuty ve výnosech a nákladech.

Závěr: účetnictví za rok  2017 zobrazuje správně všechny skutečnosti tohoto 
roku. O rozdělení výsledku hospodaření 2017  do fondů rozhodne Rada oblasti. 

28. 3. 2018, 
Ing. Hana Macková

2.1 – Zpráva Diakonie ECM

A�endu ředitelky Diakonie ECM (DiECM) jsem převzala v polovině roku 
2017 s úvazkem 0,3. Do konce roku 2017 jsem navštívila střediska křesťanské 
pomoci, která zastřešuje naše církev a seznámila se s prací a lidmi, kteří za 
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sociální a diakonickou službou stojí. Dvakrát se v rámci kole�ia sešli ředite-
lé, aby sdíleli své zkušenosti z práce ve střediscích. Vykonávala jsem běžnou 
a�endu spojenou s fun�ováním or�anizace a jako tajemník Rady oblasti se 
účastnila jejich setkání.

Střediska

V roce 2017 došlo k transformaci plzeňského POINT 14 na zapsaný ústav. 
V roce 2017 církev definitivně ukončila podporu části mzdových nákladů 
některých zaměstnanců středisek. Tím se posílila finanční nezávislost našich 
středisek. Podrobné zprávy o činnosti jednotlivých středisek najdete v jejich 
výročních zprávách, dostupných na webových stránkách středisek. 

Rada diecM

Rada DiECM se v roce 2017 setkala čtyřikrát, z toho jednou společně s Komisí 
pro sociální práci. Pracovali jsme na plánu činnosti, rozpočtu, stanovení priorit, 
vyhodnocení diakonických projektů a na úkolech zadaných Radou oblasti 
– zejména na nových stanovách DiECM a nové struktuře. 

Stanovy

Změna stanov je staronové téma, o kterém se hovoří od samého založení 
DiECM. Ze zápisů Oblastních konferencí a po všech jednáních s Radou oblas-
ti, Radou DiECM a Komisí pro sociální práci se jeví, že kořenem všech těchto 
snah o změnu stanov a struktury je nevyjasněná pozice DiECM, včetně jejích 
or�ánů – ředitele a Rady DiECM. Opakovaně stojíme před stejnou výzvou 
– jaký je úkol a místo DiECM ve službě církve a jaká je pozice DiECM ve 
vztahu k jednotlivým střediskům. Nové stanovy ani novou strukturu DiECM 
není možné sestavit, dokud si církev na tuto otázku neodpoví. Je důležité, aby 
v této věci učinila strate�ické rozhodnutí Oblastní konference a podle toho 
následně vypracujeme potřebné návrhy na změny stanov, případně i Řádu.

Komise pro sociální práci navrhuje tři modely: (1) sociální a diakonickou práci 
církve řídí Rada oblasti, která jako výkonný článek může zaměstnat tajemní-
ka; (2) Rada oblasti jmenuje ředitele a Radu DiECM – DiECM je výkonným 
or�ánem Rady oblasti; a (3) Rada oblasti jmenuje ředitele; členy Rady DiECM 
(řídící or�án) jmenují farní konference, nebo vhodným způsobem „církev“ 
– např. komise, konference atp. 

Z modelů (1) a (2) se jednoznačně jeví jako funkčnější model (1). Nemá smysl 
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složitě budovat or�anizaci s vlastní strukturou, pokud je řízena Radou oblasti 
(model 2). Podporuji model, který částečně odpovídá variantě (3), ale je spíše 
návratem „ke kořenům“ – ke konstituci sociální a diakonické práce církve 
v Řádu ECM. 

Navrhovaný model vychází z toho, že celá tato práce je podřízena konferenci 
(dle Řádu výroční, ale asi nic nestojí v cestě v našich podmínkách přenést kom-
petence Výroční konference na Oblastní konferenci). Konference si dle 
Čl. 831/1 může ustanovit komisi (např. Komise pro sociální práci) a instituci 
(Diakonii ECM – ta dle Řádu může mít vlastní právní subjektivitu), aby „co 
nejlépe plnila svou službu”. Komisi konference dle Čl. 832/2 pověří (kromě 
jiného) jmenováním Rady DiECM – řídícího or�ánu DiECM – která jmenuje 
ředitele DiECM (formálně může jmenování provést RO na návrh Rady Diako-
nie, podle toho, kdo tyto kroky může právně činit) s tím, že veškerá jmenování 
podléhají potvrzení nejbližší konference. Součástí tohoto modelu je to, že stře-
diska, stejně jako Diakonie ECM, stejně jako RO, jsou podřízeny konferenci. 
Jsou tedy partnery s tím, že DiECM slouží dle Čl. 852/2 k “účelné koordinaci 
služby jednotlivých středisek mezi sebou” a dle Čl. 852/3 k vykonávání správy 
a kontroly nad středisky v konferenčním mezidobí. Sociální a diakonickou 
službou církve samozřejmě rozumíme nejenom službu středisek, ale i službu 
sborů. Tento model také více propojuje celou diakonickou práci církve.

V každém případě by bylo vhodné upravit Čl. 851 a 852 Řádu tak, aby více 
odpovídaly současné situaci. Návrh mohu v případě potřeby předložit konfe-
renci.

Dům pro seniory se zvláštním režimem

V roce 2017 byla dle zadání pracovní skupiny církve vypracována studie dispo-
zičního řešení Domu seniorů v areálu Zámku v Horních Počernicích. Doposud 
se nevyprofiloval realizační tým služby, což je, stejně jako souhlas konference, 
nezbytná podmínka realizace projektu dle usnesení Komise pro sociální práci 
a Rady DiECM.

finance

Velikonoční sbírka 2017 vynesla 51 028 Kč. Celá sbírka byla převedena na 
účet pro Podporu diakonických projektů ECM, ze které jsme podpořili ECM 
Litoměřice a jejich službu propuštěným vězňům a SKP Horní Počernice 
v jejich prázdninovém pro�ramu pro děti. Od jednotlivých dárců jsme získali 
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25 700 Kč na naplňování poslání Diakonie ECM a 6 724 Kč na Podporu 
diakonických projektů. Další dary ve výši 11 200 Kč jsme obdrželi na podporu 
projektu Domova se zvláštním režimem. 

Půjčkový fond na překlenutí momentální platební neschopnosti využila v roce 
2017 dvě střediska v celkové výši 680 000 Kč. Plánované navýšení půjčkového 
fondu na částku 1,5 mil Kč je závislé na příjmu v rámci „Finanční strate�ie 
ECM“. 

Děkujeme všem za jejich službu, rady a pomoc. Modlíme se, aby náš Pán Ježíš 
Kristus jednal s námi i skrze nás. 

Ingrid Hrubá

2.2 – Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii 

Zpráva není podávána.

2.3.1 – Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem
Mnozí z nás si uvědomujeme, jak je práce s dětmi a dorostem na sborech 
důležitá a zásadní. Chtěla bych touto cestou poděkovat všem, kteří se jakým-
koliv způsobem podílí na tom, aby evan�elium a Boží láska mohla zasáhnout 
životy dětí a mladých lidí.   

Členové KPDD (Jitka Buchtová, Michaela Červeňáková, Pavel Hradský, 
Alžběta Opočenská, Ol�a Stoyová, Miluše Šálková, Jiří Šimek, Pavel Wittner) 
stáli po celý rok ve společných přímluvách. Jedenkrát za měsíc se nadále mod-
líme za děti, pracovníky a službu, která se děje kolem nás. Naše komunikace 
probíhá přes maily. Od ledna 2018 vzhledem k odchodu z ECM v této službě 
nepokračuje Jiří Šimek.

Po delší odmlce se Komisi pro práci s dětmi a dorostem podařilo uskutečnit 
dvě akce, které měly přispět k povzbuzení a budování vzájemné spolupráce. 
První z nich byla dubnová víkendovka v Protivíně, na které se sjelo 18 doros-
tenců z Moravy i Čech. Více si můžete přečíst ve zprávě od Miluše Šálkové. 
Druhou z nich bylo setkání pracovníků s dětmi, které se konalo v listopadu 
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v Jihlavě. Přijelo 25 služebníků, kteří strávili společný, pestře nabitý čas. 
Z ohlasů a zpětné vazby můžeme hodnotit, že je to něco, v čem chceme nadále 
pokračovat. 

Snahou komise v nastávajícím roce bude nadále aktualizovat obsah webových 
stránek a začít je ještě více používat  k šíření nápadů, podnětů a informací pro 
pracovníky. Chceme se pokusit rozvíjet kontakt a komunikaci s lidmi, kteří se 
podílí na službě dětem a dorostu ve všech sborech ECM. Kontakty 
ecmdeti@seznam.cz a ecmkomise@�mail.com může kdokoliv z řad farářů, 
pracovníků s dětmi, rodičů využít pro připomínky, modlitební podněty. 
V dubnu se připravuje další akce pro dorost Atleti v akci.

Z vlastní zkušenosti vím, jak je dobré, když se alespoň někdy najde někdo, kdo 
vám řekne:„Děkuji.“, jak je vzácné, když máte někoho, kdo se za vás a vaši 
službu modlí a jak je skvělé, prožíváte-li podporu a sounáležitost se sborem 
a vedením. A to chceme naplňovat společně.

 „Proto se navzájem povzbuzujte a buďte jeden druhému oporou, jak to již 
činíte.“ (1. Tesalonickým 5,11)

Jitka Buchtová

2.3.2 –  Příloha zprávy Komise pro práci s dětmi a dorostem 
– �íkendovka pro mlad�í dorost�íkendovka pro mlad�í dorost

Po několika letech jsme se s komisí pro děti a dorost rozhodli znovu uspořá-
dat nějakou akci pro dorostence, která by se nekonala na sborové úrovni, ale 
propojila mladší dorostence, tedy děti ve věku 10-15 let, napříč naší církví. 
Víkend na přelomu dubna a května, a tak 29.4. - 1.5. 2017 se do Protivína sjelo 
18 dorostenců z Moravy i Čech. Cílem setkání bylo povzbudit tuto skupinu 
dospívajících na cestě víry, lépe se poznat navzájem a zažít něco nevšedního. 
Čas jsme strávili také rozhovory a sdílením.

Víkendovka by se neuskutečnila bez ochotných služebníků, kteří sloužili slo-
vem, chválami, přípravou her a samozřejmě v taky v kuchyni. Šlo o týmovou 
práci, která se osvědčila. Tímto všem děkuji, neboť odvedli skvělý kus práce 
a stali se pro  mnohé velkým požehnáním.

Podle účasti bylo vidět, že o akci měly zájem ty sbory, kde se schází malé 
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skupinky dorostenců, nemají nabitý pro�ram a nejsou „přeaktivizovaní“. Větší 
sbory, kde se konají pravidelná setkání s četnými doprovodnými akcemi, své 
zástupce nevyslaly. Přesto si myslíme, že je dobré v těchto setkáváních pokra-
čovat. Chceme-li mladé lidi v našich sborech udržet, bez věnování jim se to jen 
těžko podaří.

Na podzim jsme chtěli s Atlety v akci uspořádat také víkend pro starší dorost 
(15-18 let), jenže pro velkou vytíženost této pracovní skupiny jsme se jim již 
do jejich zaplněných diářů nevešli. Nicméně jsme to nevzdali a naplánovali 
jsme společné dny na 20. - 22.4. 2018.

Je potřeba vytvořit tým spolupracovníků, kteří by se chtěli do této služby na 
celocírkevní úrovni zapojit. Proto prosíme zodpovědné duchovní o spolupráci, 
zda by ve svých farnostech oslovili vhodné kandidáty a v případě jejich zájmu 
zaslali kontakty na e-mailovou adresu pastelka@umc.cz. 

Přejeme všem služebníkům Boží požehnání, vedení, lásku k dětem a trpělivost 
s vědomím, že jejich práce v Pánu není marná.

Miluše Šálková

2.4 – Zpráva Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými

Jako členové komise jsme se několikrát sešli, ne vždy v plné sestavě. Jinak 
mezi námi probíhala e-mailová komunikace. Společně jsme se zamýšleli nad 
stavem mládeží jednotlivých farností a sborů. Předseda AMM je také členem 
Komise pro práci s mládeží, čili si můžeme vyměňovat aktuální informace.

Během konferenčního roku jsme oslovili dotazníkem

1) Kazatele našich sborů ECM
2) Účastníky konference AMM konané v Jihlavě

Stručné vyhodnocení odpovědí našich kazatelů a kazatelek zpracoval předseda 
Komise.

Většina oslovených kazatelů na otázky odpověděla, ze třech míst jsme žádnou 
reakci neobdrželi. 

Z odpovědí vyplývá, že na většině sborů nemají žádné vedoucí mládeže; jen 
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v několika málo sborech se pravidelně kazatelé scházejí ke konzultacím 
s vedoucími mládeží; jsou farnosti, které nemají žádnou mládež; z některých 
farností nemáme žádné FK zvolené dele�áty mládeže ani jejich zástupce; 

Co některé naše kazatele v této oblasti trápí?

Mládež ve sboru nezakotví
Mladí různého věku jsou osamoceni a hledají vrstevníky jinde v jiných 
společenstvích
Někteří odešli z církve podobně jako jejich rodiče 
Potřebujeme modlitby a moudrost, jak mladé oslovit a přitáhnout, 
zaujmout a vyučovat
Trápí nás, že mladí nejsou, a pokud jsou, tak scházení se není jejich priori-
tou
Náš re�ion není místem k žití pro mladé – odcházejí
U mládeže vnímám touhu po obecenství, chtějí, aby jich bylo více, 
ale nikdo pro to nechce nic moc dělat
Chybí jádro, na které by se mohli „nabalit“ další
Nikdo se službě mladým nevěnuje na plný úvazek, je to jen volnočasová 
aktivita 
Někteří dorostenci nenašli zapojení do sborových služeb a vzdálili se, 
roblematický je pro některé i přechod do mládeže

Některé autority krátce odpověděly, že není nic, co by je v této oblasti trápilo. 
Také odpověď.

Několik reakcí z dotazníku naší mládeže z konference AMM (33 účastníků 
odpovědělo):

Proč se neúčastní� mládeže?
…Příliš daleko; nedostatečné porozumění; u nás nemáme mládež-nefun�uje; 
mám pocit, že už jsem odrostla; na víkendy zůstávám v Praze; naše mládež 
byla ukončena

Co ti chybí v církvi? �e tvém sboru?
Větší propojení s celým sborem; více aktivní mládež, více společných akcí; 
zapálení spolubojovníci, kteří se chtějí prát o šíření evan�elia; že si mezi sebou 
moc nepomáháme; uvolněná atmosféra, služebníci, na které je spoleh, radost, 

•
•

•
•

•

•
•

•
•

•
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vytrvalost, vděčnost, modlitby společné, zapálenost, aktivita lidí-členů; propo-
jení se staršími členy (aktivní komunikace, společné pro�ramy, akce); kvalitní 
hudba; mladá děvčata…

Proč si myslí�, že mládež ve tvém sboru nefunguje?
Chybí vedoucí, který je zralý v Kristu; protože někteří odmítají jezdit na spo-
lečné akce; málo členů, neaktivita některých členů; málo schopných zapále-
ných lidí vedoucích, nezájem straších, málo času, ener�ie, pasivita členů, nezá-
jem, nehořící; myslím, že není komu předat zodpovědnost; fun�uje protože má 
nejlepší vedoucí…

Jsi ochoten dělat něco pro to, aby se stav mládeže ve tvém sboru či celé ECM 
zlep�il?
Téměř všichni dotázaní odpověděli, že ano.

Myslí� si, že se star�í aktivně zajímají o mladé ve tvém sboru?
Z 33 odpovědí 10 NE, 12 ANO; 11 neurčité

I když otázek v dotaznících bylo více, snad vzorek postačí k určitému obrázku. 
Naše komise byla srozuměna, že RO pracuje na koncepci pro mládež, což je 
dobrým si�nálem do budoucnosti. Taková koncepce je nezbytná pro všechny 
kazatele a pracovníky s mládeží, s dorostem i s nejmenšími dětmi. Uvědomuje-
me si, že ji není snadné vytvořit a chceme být v této věci nápomocni. Jistě bude 
užitečné podívat se i do jiných denominací, které již koncepce mají vytvořené 
a vyzkoušené.

Zatím bych rád opět vyzval kazatele i dele�áty naší OK, aby dohlédli na volbu 
dele�átů AMM své FK a také na jejich účast na schůzích AMM. 

Za sebe vyznávám, že mne opravdu mrzí nezájem některých vedoucích, kteří 
nejenže nevyšlou dele�áta na řádně ohlášenou schůzi AMM, ale ani neomluví 
jeho nepřítomnost, jak Stanovy ukládají. Na jedné schůzi AMM, kde jsem byl 
hostem, byli pouze dva dele�áti. Tímto se stává AMM podle Stanov nefunkční, 
neboť se zasedání neúčastní polovina členů AMM a tím pádem není usnášení 
schopná.

Prosím, zamysleme se nad tím vším a pokusme se o nápravu všude tam, kde to 
je možné. S pomocí Boží.

Za naši komisi chci poděkovat všem těm, kteří se mládeži, dorostu i dětem 
věnují a není jim současný stav lhostejný. Děkujeme všem, kteří se podílejí na 
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or�anizaci mládežnické Pouště (nově i Spouště), konferencí mládeže 
a mnohých jiných aktivit o kterých ani nemáme zprávy. Zůstaňme nadále ve 
své službě věrni a věřme, že Pán církve jistě všechnu snahu, oběti i věrnost ve 
svém čase odmění.

Richard Novák

2.5 – Zpráva Komise pro liturgii

Komise se sešla v uplynulém konferenčním roce šestkrát. Zabývala se zejména 
revizí textů přeložených z Book of Worship. Zvlášť, k okamžitému použití, 
připravila revidovanou Obnovu smlouvy a lekcionář.

Celá kniha se bude jmenovat “Kniha bohoslužeb, přeloženo podle Book of 
Worship”. Vedle souboru pdf dostanou kazatelé k dispozici verzi ve Wordu, 
v několika souborech, aby z nich mohli přímo použít, co potřebují. 

V současné době je třeba celou knihu znovu přečíst, sjednotit terminolo�ii 
a udělat jazykovou korekturu, než bude možné knihu vydat. Jako přílohu při-
pravujeme slovníček odborných termínů. 

Komise spolupracuje s Institutem vzdělávání tím, že konzultuje některé otázky 
týkající se litur�ie – základní schema bohoslužby, křest, večeře Páně.

Jana Křížová

2.6 – Zpráva Komise pro církev a společnost

Zprávu podá ústně sestra Jana Daněčková.

2.7 – Zpráva Komise pro sociální práci

Komise minulé období jednala na popud RO o návrhu nových stanov a posta-
vení Diakonie ECM a jejího ředitele a Rady Diakonie.

Komise se shodla na větším propojení Diakonie ECM nejen se středisky, 
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ale také se sociální prací ve farnostech. Komise nedošla shody v jednání s RO 
na postavení Diakonie a jejích výkonných or�ánů ve struktuře ECM.

Vidíme tedy jako dobré, aby o modelu diakonické práce rozhodla OK.

1. model Sociální práci řídí RO skrze tajemníka RO pro diakonii. 
Výhoda �� možná dostatečnost modelu pro velikost naší církve.�� možná dostatečnost modelu pro velikost naší církve. možná dostatečnost modelu pro velikost naší církve.
Nevýhoda �� ztráta samostatnosti diakonie- bez IČ v�či možným�� ztráta samostatnosti diakonie- bez IČ v�či možným ztráta samostatnosti diakonie- bez IČ v�či možným 
donátor�m.

2. model RO jmenuje ředitele a Radu Diakonie.                        
Diakonie je pomocný či výkonný or�án RO.
Výhoda �� akceschopnost v centru.
Nevýhoda �� možn�� odtržení od diakonick�� práce na sborech.�� možn�� odtržení od diakonick�� práce na sborech. možn�� odtržení od diakonick�� práce na sborech.

�. model RO jmenuje ředitele. Členy do Rady Diakonie jako řídicího 
orgánu Diakonie jmenují  farní konference (mohou a nemusí) 
z řad svých členů zabývajících se diakonickou prací a možnost 
jmenovat má rovněž RO.
Radu Diakonie schvaluje OK.
Výhoda �� větší propojení diakonick�� práce církve s diakonickou�� větší propojení diakonick�� práce církve s diakonickou větší propojení diakonick�� práce církve s diakonickou 
prací na sborech.
Nevýhoda �� možná menší akceschopnost.�� možná menší akceschopnost. možná menší akceschopnost.

Společné ke všem modelům:
Stanovy schvaluje Oblastní konference na návrh RO.
(letos na mimořádném zasedání OK v rámci VK).

Komise se přiklání k modelu 3.

Komise rovněž navrhuje Oblastní konferenci sebezrušení jako nadbytečného 
článku ve struktuře diakonické práce církve.

Zdeněk Brož

2.8 – Zpráva Komise pro Řád církve

Výbor předkládá navrhované změny Oblastní konferenci na vědomí, konečný 
návrh bude předložen Výroční konferenci.
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Výbor pro řád navrhuje tyto změny a doplnění Řádu církve:

1. Výroční konference 2009 přijala Čl. 649-669, které nahradily původní 
Čl. 803-882. V českém vydání Řádu církve 2015 byly Čl. 803-882 omylem 
ponechány. 

Doporučujeme tento omyl napravit a Čl. 803-882 vypustit. 

2. Výroční konference ECM v České a Slovenské republice překrývá dva 
samostatné státy. Z praktických důvodů (jednání se státem) doporučujeme pře-
nést pravomoc zakládat a rušit farnosti z Výroční na Oblastní konference.

Doporučujeme úpravu Čl. 260.2 a zrušení Čl. 260.2d, přidání para�rafu 
Čl. 690.2.4.

260.2 Sbor vzniklý na základě misie nebo farnost lze založit se souhlasem 
Oblastní konference kabinetu a po dohodě s příslušnými grémii Výroční 
konference. Za vykonání ustavujícího shromáždění nese odpovědnost superin-
tendent/ka.

260.2d Pokud na základě zákonů patřičné země musí mít farnost nevy-
hnutelně vlastní právní subjektivitu, vyžaduje tato dohoda souhlas Výroč-
ní konference.

3. Nahrazení Čl. 690 novým zněním (upraveno a doplněno)

Čl. 690. Oblastní konference (upravená verze):

1. Výroční konference Evan�elické církve metodistické v České a Slovenské 
republice má tyto or�ány: Oblastní konferenci a Radu České oblasti a Oblastní 
konferenci a Radu Slovenské oblasti.

2.1.  Oblastní konferenci tvoří všichni duchovenští a laičtí členové příslušných 
oblastí, laičtí členové rad oblastí a další zástupci podle ustanovení Výroční 
nebo Oblastní konference (zástupkyně sester, zástupce mládeže apod.).

2.2. Oblastní konferenci svolává alespoň  jednou za rok superintendent a před-
sedá jí. 

2.3. Oblastní konference si určuje svůj jednací řád a zabývá se všemi důležitý-
mi záležitostmi církevního života v oblasti. Rozhoduje o tom, které rady, výbo-
ry a komise budou vytvořeny v příslušné oblasti. Schvaluje rozhodnutí Rady 
oblasti o převodech nemovitostí. 
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2.4. Oblastní konference rozhoduje o ustavení nebo zrušení farností.

2.5. Oblastní konference volí na období jednoho roku až čtyř let Radu oblasti 
podle názoru Oblastní konference. Radu oblasti tvoří vždy nejméně dva ducho-
venští členové a stejný počet členů laických. Superintendent může jmenovat 
i nehlasující členy rady – poradce. 

Superintendent je mocí svého úřadu předsedou Rady oblasti. Je prvním 
statutárním zástupcem církve ve své oblasti. Oblastní konference volí místo-
předsedu Rady oblasti nebo více místopředsedů; z nich první místopředseda je 
druhým statutárním zástupcem ECM v dané oblasti a je volen z duchovenských 
členů v plnoprávném spojení. Rozsah pravomocí určí jeho or�anizační řád. 

Oblastní konference volí Oblastního vedoucího laiků, který je zároveň členem 
Rady oblasti.

3.1. Radu oblasti svolává předseda alespoň čtyřikrát ročně. 

3.2. Rada oblasti spravuje finanční a majetkové záležitosti Evan�elické církve 
metodistické ve své oblasti. Stará se o platy, bydlení a další potřeby odpověd-
ných kazatelů. Rada oblasti pečuje o farnosti a ústředí své oblasti a podporuje 
jejich činnost. Vybírá repartice a kontroluje hospodaření farností.

3.3. Rada oblasti přijímá zaměstnance oblasti. Jmenuje tajemníky pro jednotli-
vé oblasti služby. Ustavuje pracovní komise a jmenuje jejich předsedy. 

3.4. Rada oblasti schvaluje základní dokumenty a stanovy církevních or�aniza-
cí v souladu s příslušnou le�islativou v ČR nebo SR. 

3.5. Rada oblasti  připravuje pro�ram jednání příslušné Oblastní konference, 
podává zprávu o své činnosti. 

4. Rada oblasti přispívá na pořádání Výroční konference Evan�elické církve 
metodistické v České republice a ve Slovenské republice podle dohodnuté 
kvóty v rozpočtech obou oblastí.

5. Oblastní konference i Rada oblasti se řídí Řádem Evan�elické církve meto-
distické a ostatními usneseními Výročních konferencí.

6. Evan�elická církev metodistická v České republice se sídlem v Praze 
a Evanjelická cirkev metodistická, Slovenská oblasť v Slovenskej republike 
so sídlom v Bratislave jsou právnickými osobami. Veškerý majetek církve na 
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území České republiky je ve vlastnictví Evan�elické církve metodistické v ČR 
a veškerý majetek na území Slovenské republiky je ve vlastnictví Evan�elické 
církve metodistické v SR. 

 Petr Procházka

2.9 – Informace za Institut vzdělávání

Institut vzdělávání pracuje na úrovni naší výroční konference společně pro 
českou a slovenskou oblast. Prof. P. Procházka má v ČO na starosti přidělování 
kreditů za celoživotní vzdělávání pracovníků v církvi, spravuje webové stránky 
www.institut.umc.sk, společně s učiteli z české oblasti vyučuje ve vzdělávacích 
kurzech pro laiky (tzv. moduly A a B).

1. Institut vzdělávání v České oblasti ECM realizuje nebo se podílí na realizaci 
studijních kurzů:

a)  Studijní kurz pro laiky – modul A. Nový běh kurzu byl zahájen na pod-
zim 2017. V současné době studuje 11 bratří a sester z ČO, jeden bratr 
a jedna sestra ze SO. Absolventi tříletého kurzu získávají základní penzum teo-
lo�ických vědomostí k tomu, aby mohli vést bohoslužby, kázat, případně vést 
domácí skupinku, dorost, mládež, vyučovat děti a při té příležitosti vykonávat 
pastoraci.). Momentálně v kurzu vyučují: Pavel Procházka, Š. Rendoš, 
I. Procházková, F. Jandovský, Petr Procházka a J. Daněčková.

b)  Studijní kurz pro laiky – modul B. (Kurz navazuje na modul A, absolven-
ti mohou být povoláni do duchovenské služby jako lokální kazatelé.) Druhý 
běh byl zahájen na podzim 2017 a studuje ho 13 bratří a sester z ČO (z toho 
4 v rámci Jednotného lektorátu), dvě sestry ze SO.  V kurzu momentálně vyu-
čují: Pavel Procházka, Petr Procházka, F. Gärtner a I. Procházková.

c)  S dětmi na cestě víry – kurz pro pracovníky s dětmi v evangelickém 
prostředí. Dvouletý kurz připravily a realizují společně ČCE a ECM v ČR, 
koordinátorem celého kurzu je P. Wittner (Plzeň 1). Druhý běh kurzu skončil 
v létě 2017. Momentálně se pracuje na aktualizacích a drobných úpravách. 
Nový běh kurzu bude zahájen v lednu 2019. V květnu (2018) se uskuteční 
víkendové setkání absolventů a učitelů ve Vranově u Brna. Naplánovány jsou 
přednášky, workshopy, čas na přátelské rozhovory a modlitby. V kurzu vyučují 
z naší církve: J. Buchtová, J. Daněčková, J. Červeňák, I. Procházková. 
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V současné době se uzavírá druhý běh kurzu a připravuje se třetí. 

Všechny kurzy kombinují kontaktní výuku (celodenní nebo víkendové seminá-
ře) s distanční výukou přes webový portál moodle (http://moodle.umc.sk/
a http://www.sdetminaceste.cz/). Webový portál a správu kurzů mají na starosti 
Pavel Wittner a firma E-brána (S dětmi na cestě víry), Ivana Procházková 
a Dominik Procházka (moduly A a B).

2. Institut vzdělávání dále eviduje, kde se v našich farnostech a sborech reali-
zuje kurz Učedník a Sborová biblická škola. V loňském roce ukončili úspěšně 
studium e-Academy z ČO: Miluše Šálková, Monika Černá a John Redmond.

3. Institut vzdělávání v České oblasti ECM připravuje a realizuje příležitostně 
přednášky a semináře pro pravidelné setkávání kazatelů, studijní den pro 
laické, lokální a ordinované kazatele. V září 2017 to byl celodenní seminář nad 
dokumentem The Call to Holiness: From Glory to Glory (vedla Ivana Procház-
ková). Jana Daněčková přeložila a ve fázi posledních úprav je dokument This 
Holy Mystery: A United Methodist Undestanding of Holy Communion. 
Na sbory připravujeme nabídku přednášek a seminářů k tématu slavení a poro-
zumění svaté večeři Páně v naší metodistické tradici. V roce 2017 se tentokrát 
na podzim konala Jarní škola ECM. Hlavním naším hostem byl doc. Bohdan 
Hroboň. Vedle něj přispěli do pro�ramu přednáškami Filip Gärtner, In�rid 
Hrubá, Jana Daněčková a Ivana Procházková. 

4. Institut vzdělávání spolupracuje s podobnými institucemi naší církve 
v zahraničí. Jana Daněčková je na úrovni CK členkou Komise pro teologii 
a ordinovan�� služby a je kontaktní osobou pro komisi Církev a společnost.
I. Procházková je členkou Governing Board of The Methodist e-Academy
a členkou pracovní skupiny Methodist Related Theological Schools in Europe
(MTSE) .  

Ivana Procházková

 2.10 – Zpráva za Metodistický seminář Praha–�r�ovice

Akademický rok 2017/18 je v pořadí již osmý rok provozu Metodistického 
semináře. Ani v letošním roce seminář neztratil nic ze své jedinečnosti týka-
jící se různorodosti zastoupených denominací. Počet ubytovaných studentů v 
ZS bylo 22 a v LS 21. Od 2. 10. 2017 jsme se začali scházet  ke každodenním 
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ranním modlitebním setkáním. Je úžasné začít den společně. Průměrná účast je 
šest modlitebníků, což k brzké ranní hodině zahájení není vůbec špatné. 

Oficiální zahájení, nebo můžeme také říci seznamovací zahájení v novém 
akademickém roce, proběhlo společným setkáním 16. 10. 2017, kde jsme se 
po krátkém úvodu pustili do seznamování za pomoci her, zpívání, vzájemných 
rozhovorů. I v letošním akademickém roce jich bylo zapotřebí, protože nastou-
pilo sedm nováčků.

Do adventní doby jsme vstoupili s verši:

Já jsem světlo světa. Kdo mě následuje, nebude už chodit v temnotě, ale bude 
mít světlo života. (J 8: 12)

Vy jste světlo světa. Město ležící na hoře nem�že být skryto. Stejně tak se neroz-
svěcí lampa, aby ji postavili pod vědro, ale na svícen a tehdy svítí všem, kdo 
jsou v domě. Tak ať vaše světlo září před lidmi, aby viděli vaše dobr�� skutky 
a vzdali slávu vašemu Otci v nebesích. (Mt 5: 14-16)

I v letošním předvánočním čase se na semináři rozzářil vánoční stromeček 
zaplněný malými dárky. A stejně jako loni výměnou za dárek studenti na oplát-
ku vyrobili na stromeček vánoční ozdobu. Sešlo se jich hodně a byly zajímavé. 

11. 12. jsme se sešli na Lážo – plážo  bowlin�ovém mači. Zúčastnilo se nás 
dvanáct. 

Jednou za tři týdny se scházíme ke společné snídani. Doufám, že se podaří do 
konce akademického roku uspořádat i další společnou sportovní akci.

Jsem za Metodistický seminář velmi vděčný. Seminář je místem, kde je každý 
den slyšet Boží slovo, je místem, odkud jsou každodenně volány modlitby, 
je místem, kde se každodenně přesvědčujeme, že Bůh žehná. 

Bohumil Opočenský

2.11 – Zpráva za Alianci metodistické mládeže

V rámci aliance jsme v loňském roce or�anizovali tradiční akce – Poušť a kon-
ferenci. Sešli jsme se třikrát jako dele�áti, plánovali společnou službu a sdíleli 
se, jak se na sborech mládežím daří. Poslední dobou řešíme směřování AMM 
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a budoucnost, kam se bude služba mladým ubírat v nastávající době. Věřím, 
že směřování církve nám leží na srdci všem a proto budeme rádi za Vaše pod-
něty a komentáře. Nejlepší bude, když se jako celá církev ve službě mladým 
spojíme. Naším cílem je, aby mladí lidé neodcházeli z církve, následovali 
Krista a sloužili. A to je, doufám,  cíl nás všech.

Rádi bychom uspořádali v sobotu 16. června v Praze Ječné Summit AMM. 
Zveme zástupce všech sborů, aby přijeli, a společně jsme hledali možnosti, 
jak mladým sloužit lépe. Prosíme, aby dele�áti pro OK i kazatelé dohlédli, 
aby za každou farnost někdo přijel.

Poušť a Spoušť

Kurz na Poušti předcházel už podruhé týden nazvaný Spoušť. Připravovali 
jsme následující týden a měli obecenství. Součástí byl půst, každodenní čtení 
Bible a ztišení před Bohem, modlitební procházka, psaní deníku, kázání a pří-
pravné práce. Jsme rádi, že na kurz přijeli zase noví účastníci a pokračuje nám 
tak �enerační výměna. Je velmi dobré, že někteří starší mládežníci zůstávají 
a slouží mladším. Letos opět počítáme se dvěma týdny. 

Konference v Jihlavě

Sourozenci v Jihlavě uspořádali na podzim výbornou konferenci s názvem 
Connected. Ze zpětné vazby víme, že cca 80 účastníků bylo osloveno 
a odjížděli povzbuzeni. Podařilo se dobře propojit účastníky konference a míst-
ní sbor. Letos se chystá konference v Praze v termínu 19-21.října 2018.

Máme požádáno u Rady oblasti o poloviční úvazek pro placeného pracovníka 
AMM. Vypracovali jsme náplň práce, která by pokrývala propojení, návštěvy 
na sborech a administrativu. Zástupci AMM se zúčastnili setkání vedoucích 
odborů mládeží or�anizovaných Českou evan�elikální aliancí. Nahlédli jsme, 
jak službu mladým or�anizují v jiných církvích. Byli jsme povzbuzeni k hledá-
ní možnosti nějakého úvazku, aby naše práce mohla být lépe or�anizována. 

Milan Mrázek

2.12 – Zpráva Nominačního výboru

Zpráva není podávána.
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3.1 – Zpráva za farnost Brno

Aktivity uvnitř sboru:

Život farnosti byl v minulém roce zásadně ovlivněn změnou na postu farářky. 
Namísto Jany Křížové, která byla nově pověřena vedením farnosti Praha 2, se 
služby farářky ve farnosti Brno od června loňského roku ujala Jana Daněčková. 
Tato změna znamenala nejen novou kontaktní adresu (bylo nutné, aby ústředí 
církve zakoupilo kazatelský byt, který do té doby v Brně scházel), ale také 
v mnoha ohledech nový styl práce. Základní aktivity naší farnosti (bohoslužby, 
modlitební setkání, skupinky) zůstaly i po příchodu Jany Daněčkové formálně 
stejné, nová farářka však, zcela pochopitelně, přináší nové přístupy či nové 
důrazy (i když se snaží vycházet vstříc našim dosavadním zvyklostem), takže 
vnitřní podoba našich aktivit je přece jen odlišná. Snaha zvyknout si a vyrovnat 
se s těmito odlišnostmi byla v druhé polovině loňského roku patrně nejvýznam-
nějším prvkem v životě farnosti.

Pravidelné nedělní bohoslužby (jednou měsíčně s vysluhováním Večeře Páně) 
navštěvovali kromě členů brněnské farnosti ECM také hosté a přátelé sboru. 
Podle potřeby se na or�anizaci a vedení bohoslužeb podíleli také laičtí členové 
sboru.

V loňském roce se také jedou týdně (s výjimkou letních prázdnin) konala 
biblická skupinka pro dospělé. Rovněž se konala biblická skupinka pro mládež, 
byť její četnost byla od podzimu 2018 z důvodu vytíženosti mladých účastníků 
studijními povinnostmi nižší (přibližně jednou za dva týdny). Obě skupinky 
byly zaměřeny především na studium biblických textů (konkrétně byly probírá-
ny knihy 1. a 2. Samuelova a 1. královská).

Také v loňském roce se staršovstvo scházelo nepravidelně, podle potřeby. 
Pokud to bylo možné, byly některé otázky týkající se or�anizace sboru řešeny 
operativně, např. při krátkých setkáních po bohoslužbě.

Aktivity vně sboru:

V červenci 2017 jsme opět uskutečnili tradiční Prázdninovou biblickou školu 
(VBS), jejíž pro�ram připravují naši přátelé z USA. S ohledem naše možnosti 
byl loňský oficiální pro�ram pro veřejnost pouze dopolední, odpolední čas 
jsme pak věnovali výletům jak do centra Brna, tak do blízkého okolí (Morav-
ský kras).
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Na začátku června 2017 (na letnice) jsme měli možnost u nás (v ekumenickém 
centru Archa v Brně-Bystrci) uspořádat společnou bohoslužbu s našimi souro-
zenci v Kristu z mikulovské farnosti a se skupinkou mládeže z Prahy. Odpoled-
ne pak následoval výlet na hrad Veveří, kterého se zúčastnili členové brněnské 
i mikulovské farnosti. Tato možnost vzájemného sdílení se u příležitosti letnic 
nás velmi povzbudila.

Na konci září 2017 navštívila naši farnost skupinka přátel z USA, která využila 
příležitost spojit svou účast na říjnovém summitu IMT v Praze s dalšími akti-
vitami v České republice. Kromě milého setkání s přáteli byla tato návštěva 
věnována presentacím a diskusím na téma kulturních a přírodních zvláštností 
v USA připraveným pro žáky středních a základních škol. Presentace se konaly 
na vybraných školách, které přijaly naší nabídku, v rámci pravidelného vyučo-
vání a setkaly se s kladným ohlasem.

Plány a cíle sboru:

Rádi bychom v letošním roce nejen pokračovali v dosavadních aktivitách, 
ale také hledali nové formy, kterými bychom mohli oslovit širší okruh lidí 
v našem okolí a být jim k užitku. Vzhledem k našim omezeným možnostem 
(nízký počet členů, absence vlastní modlitebny) zvažujeme i takové příležitos-
ti, které vyžadují spojit své síly s dalšími křesťany v místě našeho působení. 
Jedním z takových počinů je snaha o zapojení se do projektu Noc kostelů ve 
spolupráci s římsko-katolickou farností v Bystrci, které patří ekumenické cen-
trum Archa. V tomto centru probíhají aktivity jak římsko-katolické, tak i naší 
farnosti ECM. Zapojení do projektu Noc kostelů tak nabízí možnost představit 
širší veřejnosti jednak naše farnosti (ŘKC a ECM) jako takové, a jednak místo 
letitého přátelského soužití našich, jinak vzájemně výrazně odlišných sborů.

Josef Havíř
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3.2 – Zpráva za farnost Jihlava a sbor Znojmo

Farnost Jihlava

1. Interní sborov�� aktivity:

pravideln��:

nedělní bohoslužby – 1x týdně
modlitební setkání – 1x týdně
setkání skupinek – 1x týdně (1x14 dní)
setkání mládeže – 1x týdně
setkání RR – 1x týdně
nedělní dětské besídky – 1x týdně při shromáždění 
setkání maminek s dětmi – 1x14 dní
snídaně mužů – 1 x měsíc
odpoledně chval – 1x 6 týdnů
setkání mužů – 1x14 dní
setkání služebníků – 1x 2(3) měsíce
setkání staršovstva – 1 x 14 dní
tématické biblické hodiny v an�ličtině (T.J.Rector) – 1x týdně

nepravideln�� (jednorázov��):

sborová dovolená
duchovní obnova žen
duchovní obnova mužů
silvestrovské setkání  
alianční modlitební setkání 
návštěva partnerského sboru v USA 

2. Aktivity vně sboru určen�� všem:

letní tábor RR
dětský letní tábor
kurzy an�ličtiny pro děti a pro dospělé na faře
příměstský velikonoční tábor
odpolední vánoční bohoslužba v kostelíku Sv.Ducha
dětský klub Klubík – 1x týdně
setkání dětí – Royal Ran�ers – 1x týdně

•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•
•

•
•
•
•
•
•

•
•
•
•
•
•
•
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3. Plány a cíle sboru

Pro další období do příští OK se budou výše uvedené aktivity konat ve stej-
ném rozsahu. Služba kanadských manželů T.J. a Melissy Rector byla velkým 
přínosem a obohacením pro náš sbor. Vedli kurzy an�ličtiny pro děti a dospělé.  
Kanadští sourozenci se rozhodnou do prázdnin 2018, zda budou pokračovat 
další školní rok 2018/2019 ve své  činnosti či nikoliv. Od března 2017 jsme se 
přestali v neděli scházet v pronajatém Dělnickém domě. Konáme opět neděl-
ní bohoslužby na faře. Zatím se tam vejdeme, když děti odejdou do besídek. 
Musíme dělat určitá technická opatření na přenos začátku shromáždění a úvod-
ních chval do suterénu pro další účastníky bohoslužby, kteří se buď opozdili 
nebo se nevejdou do modlitebny. Přijali jsme za své, že nastal čas, abychom se 
víc otevřeli lidem vně sboru. Chceme mít velikonoční bohoslužbu a přednášku 
v kostelu Sv.Ducha v parku. Začneme v dubnu s kurzy Alfa a na podzim 
s projektem Fusion pro mladé.

4. Prosba o zapojení

Vyhlašujeme s pokorou a bázní před Bohem nový projekt a vizi do budoucna 
„Nový kostel pro Jihlavu“ a toužíme po tom, aby se do toho zapojila celá naše 
církev. Proč? Protože minimálně 10 let se potýkáme s nedostatkem prostor pro 
naše aktivity. Toužíme po tom, aby se zřízení nového jihlavského kostela stalo 
celocírkevní záležitostí. Podnikáme intenzivně kroky, abychom získali vhod-
ný pozemek pro výstavbu kostela nebo objekt pro přestavbu na kostel. Město 
Jihlava nám nabídlo své nevyužité pozemky, které bedlivě zvažujeme. Rodinný 
dům, kde se více než 40 let scházíme, jsme dostali za minulého režimu náhra-
dou za faru s velkou zahradou. Myslíme si, že někteří potenciální noví návštěv-
níci našeho sboru mají určité zábrany vstoupit do vilky v zahradě vchodem, 
který ani není vidět z ulice. Farní budova je využita pro sborové aktivity téměř 
na 100 procent od sklepních prostor až po podkrovní kazatelský byt. Přejeme 
si, aby se řešení našich nedostatečných sborových prostor stalo naší společnou 
a sledovanou celocírkevní potřebou. Jsme si plně a reálně vědomi toho, že 
projekt „Nový kostel pro Jihlavu“ je nad naše finanční možnosti. Ale vyvineme 
maximální úsilí, abychom získávali finance na stavbu nového kostela v Jihlavě. 
Už jsme podnikli první kroky a vyhlásili jsme sbírku na nový kostel. Bylo by 
dobré a efektivní, kdybychom měli i širší podporu celé církve. Proto přináším 
tuto naši potřebu jménem jihlavské farnosti na letošní oblastní konferenci. 
Jihlavský sbor je velký sbor v rámci české ECM a je stabilní. Myslíme si, že 
by mohl být na řadě, aby dostal nový odpovídající duchovní stánek. Jihlava je 
krajské město strate�icky položené u dálnice D1 mezi Prahou a Brnem. Posled-
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ní evan�elický kostel byl v Jihlavě postaven v roce 1878 (dnes patří ČCE). 
V Jihlavě moderní sakrální stavba chybí a mohla by být i zajímavou architek-
tonickou dominantou, která bude sloužit obyvatelům Jihlavy. „Nový kostel pro 
Jihlavu“ bude víceúčelovou komunitní budovou. Měla by obsáhnout aktivity 
jako mateřské centrum, školka, volnočasové aktivity pro mladé, setkávání 
seniorů, atd.  Budou to dobře investované finanční prostředky do budoucnosti 
naší farnosti a církve. Budeme velmi vděčni za jakoukoliv finanční a duchovní 
podporu.

Josef Thál

Sbor Znojmo

V uplynulém roce došlo ve sboru Znojmo k událostem, které vyvolaly naději 
i zklamání. Na Výroční konferenci bylo rozhodnuto, že do Znojma nebude 
vyslán oddělený služebník, ale od léta začala dojíždět na nedělní shromáždění 
Jana Daněčková z Brna. Služba slovem se tedy rozdělila následovně: jednou 
za měsíc Milan Mrázek, 3x v měsíci Jana Daněčková a případné volné neděle 
laičtí kazatelé z jihlavské farnosti, která nadále má sbor Znojmo pod svými 
křídly. Od konce srpna jsme se chtěli nadechnout a udělat krok k lidem blíže. 
Přesunuli jsme nedělní shromáždění do modlitebny v pronájmu od ČCE.  
Několik bohoslužeb proběhlo tam, ale záhy nám oznámili manželé Mikuličko-
vi s dcerou Patrícií, že chtějí odejít ze sboru. Protože byli Mikuličkovi velkým 
pilířem společenství, byla to velká rána. Přehodnotili jsme místo pro bohosluž-
by a vrátili se zpět do Chelčického. Důvodem jejich odchodu byla únava z pro-
vizorního řešení bez stálého kazatele. Na sborové schůzi jsme hledali, co dál 
a rozhodli se, že budeme pokračovat v dosavadní praxi. Bratr superintendent 
situaci řeší, ale zatím se žádný nový krok nechystá.  Zrušili jsme čtvrteční sku-
pinky a scházíme se jen v neděli v počtu 6 – 12 lidí. Lidé ve sboru jsou vděční 
za obecenství a duchovní pokrm, kterého se jim na bohoslužbách dostává.

Milan Mrázek
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3.3 – Zpráva za farnost Litoměřice

Aktivity uvnitř sboru

V průběhu celého roku se členové a přátelé sboru scházeli pravidelně na 
nedělních bohoslužbách. Pevnou a tradiční součástí sborových aktivit jsou ve 
všedních dnech týdne pravidelná setkávání domácích skupinek. Vždy jednou 
týdně, v neděli, probíhají také večerní modlitební setkání. 

Setkávání mládeže vykazují rostoucí účast i kvalitu. Někteří účastníci už mají 
za sebou křest na vyznání své víry v Krista. 

Radostnou událostí byl pro nás vznik mládežnické kapely, která významným 
způsobem obohacuje zejména nedělní bohoslužby. Služba obdarovaných 
a zdatných hudebníků je pro nás požehnáním a potěšením.

V roce 2017 jsme provedli dlouho plánovanou výměnu oken na hlavním 
schodišti, čímž postupná rekonstrukce sborového domu pokročila o další kus 
dopředu. Byli jsme také připraveni, že v případě schválení re�istrace křesťan-
ské základní školy bude zapotřebí provést úpravy prostor sborového domu pro 
tento účel. Zatím ale škola ministerstvem re�istrována nebyla.

Aktivity vně sboru

Služba v litoměřické vazební věznici dobře a účinně pokračuje. Několik lidí 
díky tomu již mohlo vydat svůj život Ježíši Kristu. Propuštěni na svobodu 
– z vazby i z výkonu trestu – už byli tři, z nichž jeden muž se pravidelně účast-
ní života sboru. Jedna žena se po společně stráveném čase v našem společen-
ství po zralé úvaze rozhodla přestěhovat do jiného kraje, aby mohla být nablíz-
ku své stárnoucí mamince. Další sestře v Kristu se termín propuštění blíží.

Na jaře 2017 nastoupil kazatel Zdeněk Brož do věznice na částečný úvazek 
jako kaplan, což ještě více pootevřelo dveře pro Boží světlo do temných útrob 
tohoto zařízení.

Mateřská škola Klubíčko i v roce 2017 fun�ovala s dostatečným počtem 
zapsaných dětí. Vidíme jako důležité, aby ve školce pracovaly učitelky, které 
patří Kristu. Rodiče některých dětí nejsou křesťany, a proto je důraz kladen na 
budování a prohlubování vztahů s nimi.

Také Mateřské centrum Klubíčko v prvním podlaží navštěvují maminky s dět-
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mi a služba se po malých kouscích rozvíjí, přičemž začíná fun�ovat navazování 
a prohlubování osobnějších vztahů.

Tyto aktivity rovněž zajišťují, že prostory našeho sborového domu jsou využity 
různými způsoby a pro účely různých služeb prakticky od pondělí do neděle.

O letních prázdninách navštívila náš sbor již podesáté skupina softbalových 
trenérů z USA, aby zde vedli softbalový kemp. Návaznou službou je pak celo-
roční softbalový kroužek pro děti, avšak další krok – vznik softbalového klubu 
na vyšší úrovni – se ukázal jako zatím nereálný. 

Už potřetí jsme se zapojili do akce Noc kostelů. Je to pro nás příležitost kon-
taktovat a oslovit lidi, kteří by zřejmě na běžnou bohoslužbu sami nezavítali. 
Náš sborový dům navštívila řada lidí, z nichž někteří se zajímali o ECM a její 
historii nebo nám kladli otázky ohledně křesťanství a poznání Boha.

Martin Lang

3.4 – Zpráva za farnost Mikulov

Jako farnost Mikulov, složená ze sborů Mikulov a Valtice, jsme žili v minulém 
roce obvyklým životem. Nevyhnuly se nám radostné, ani smutné události.

Zažili jsme jako jedna rodina svatbu, narození dětí, požehnání novorozeňat, 
křty, úmrtí, vážné onemocnění. To se běžně děje v tomto světě, ale s obrov-
ským rozdílem, pokud žijme v Boží milosti a z Boží milosti a naděje.

Do všech těchto událostí vkládáme jako sbor naději na Boží jednání. Modlí-
me se jedni za druhé na bohoslužbách, na týdenních skupinkách v Mikulově, 
Valticích, Březí a Lednici. Na týdenních modlitebních setkáních v Mikulově, 
měsíčních společných modlitebních setkáních ve Valticích. Modlíme se také za 
duchovní probuzení v našich městech a celém okolí.

Naše děti mají pravidelně v několika třídách nedělní besídku. Jsme vděčni 
za nadané hudebníky a chválící jednotlivce i skupinky. Také se jednou týdně 
schází dorost. Jsme sbor požehnaný mnoha dětmi a i my starší okříváme při 
společných výletech a setkáních při konci školního roku a prázdnin, tradičně 
o Velikonočním pondělí. A končíme při dobrém �rilování a posezení na našem 
téměř dokončeném dvoře sborového domu v Mikulově. Zveme i naše širší 
rodiny a známé.
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Nezapomínáme ani na sestry, které se už nemohou pro stáří a nemoc účastnit 
běžného sborového života, a pravidelně je navštěvujeme. Mají také pravidelné 
pastorační návštěvy s Večeří Páně.

Dále se pro veřejnost otevíráme při Noci kostelů a snažíme se být ori�inální 
i připraveným pro�ramem. Už tradiční a hojně navštěvovaný bývá adventní 
koncert s následnou dobročinnou burzou vlastních výrobků sester. Výtěžek je 
určen jako dar pro vybrané subjekty, nebo akce.

Hostili jsme také slovenskou skupinu Continental Kids s dětským muzikálem 
O ztratenom princovi, s biblickou zvěstí. Měli jsme i milou návštěvu bratrů 
a sester mluvících rusky a ukrajinsky. Sloužili nám svědectvím a písněmi.  

Několikrát do roka se schází sestry a probíhají i večery chval.

O všech událostech informujeme  také na našich webových stránkách 
www.mikulov.umc.cz a na profilu FB. Všichni, kdo mají zájem, jsou zváni. 

Miroslava Kameníková

3.5 – Zpráva za farnost Plzeň 1 – Lochotín a sbor Hor�ovský 
Týn

Lochotínský sbor navázal na své každodenní aktivity z předešlého roku. Vedle 
nedělních bohoslužeb (jednou měsíčně s vysluhováním Večeře Páně) spolu 
s několika třídami dětských besídek zde probíhala pravidelná setkání: dopoled-
ní biblická hodina s Večeří Páně pro dospělé zaměřená především na společné 
studium biblických textů, křestní přípravka pro děti i pro dospělé, kafé 55+-, 
teena�e club (od 11 let), mládež, mateřské centrum a školička.

Na or�anizaci a vedení bohoslužeb se podílejí i laičtí členové sboru. V pra-
videlných intervalech probíhá pestrá rodinná nedělní bohoslužba, do níž jsou 
aktivně zapojené děti. Po nedělní bohoslužbě se členové sboru mohou setkat 
ve sborové čajovně při kávě, čaji s malým občerstvením a sdílet navzájem své 
radosti i starosti všedního dne. Zpravidla jednou za měsíc se konají večery 
modliteb a chval, které slouží ke sdílení svědectví, zastavení, ztišení a společ-
ným přímluvám.

Také zde fun�ují skupinky, které se pravidelně scházejí ve sboru, v kostele 
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nebo v domácnostech – skupinka „maminek“, skupinka „tátů s dětmi“, skupin-
ka „žen“, skupinka „smíšená“ a skupinka v bezbariérovém domě.

Z mládežníků se postupně stávají služebníci a zapojují se do služby další �ene-
raci – převzali vedení teena�e clubu a mládeže a připravují pro ně zajímavý 
pro�ram. V uplynulém roce zde byla založena chválící skupina mládeže Hono-
ré. V předvánočním čase připravili členové a přátelé obou plzeňských sborů 
ECM minimuzikál Jonáš, který v adventní době působivě nastavil zrcadlo jak 
členům církve, tak i našim přátelům.

Sbor Lochotín vydává pravidelně každý měsíc informační bulletin Polnice, 
který mimo jiné obsahuje zprávu ze staršovstva a aktuální informace k dění ve 
sboru.

Ve sboru v Horšovském Týně probíhají rovněž pravidelné nedělní bohoslužby 
včetně dětské nedělky, jedenkrát do měsíce s vysluhováním Večeře Páně. Po 
bohoslužbách vždy probíhá společný oběd, který připravují členové sboru. 
Každý pátek se zde schází dětská smíšená skupinka (4-5 dětí a dorost). Tato 
setkání s dětmi jsou zaměřena na aktuální potřeby dětí – probíhají zde kreativní 
činnosti (výroba z keramiky, papíru, mýdla atd.), sportovní aktivity (jízda na 
kole, plavání, lyžování, sáňkování), kulturní zážitky (návštěva divadla, výstav 
atd.), různé vzdělávací pro�ramy (např. finanční �ramotnost, matematika, bio-
lo�ie…), vaření, výlety (historické památky, návštěvy ostatních sborů, United 
Vsetín). Pokračujeme také ve spolupráci s lochotínskou mládeží a s radostí 
přijímáme pozvání na společné akce. V loňském roce však došlo z důvodu 
ukončení kazatelské služby J. Kantora ke snížení počtu pravidelných návštěv-
níků sboru. Krize, která zasáhla oba sbory (Lochotín i Horšovský Týn), se už 
zmírnila, avšak plné uzavření této bolestné záležitosti je ještě před námi.

Staršovstvo složené ze členů obou sborů se schází dvakrát do měsíce ke spo-
lečným modlitbám a k projednávání aktuálního dění. V roce 2017 se novým 
členem staršovstva stal Robert Jícha. Na podzim přijal pozvání na setkání 
staršovstva superintendent ECM Petr Procházka, aby s námi mohl prohovořit 
záležitosti, které se staly zátěží v našich vztazích.

Aktivně pracují i výbory finanční, hospodářský, nominační, VPSK a výbor pro 
mateřské centrum.

Pro členy obou sborů byly v průběhu loňského roku zor�anizovány zajímavé 
přednášky a vzdělávací pro�ramy: Turínské plátno, Za_stavení apod. V minu-
lém roce byl uspořádán seminář Ivany Procházkové k litur�ickým textům 
z Book of Worship.
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Opět proběhla společná sborová dovolená v rekreačním středisku „Poušť“ 
poblíž Bechyně s cílem prožít dobrý čas a „být spolu“. Této akce s duchovním 
pro�ramem (semináře a biblické promluvy) i s relaxačními aktivitami (výlet na 
lodích, procházky, rozhovory, společenské a deskové hry, koupaliště, turnaj 
v pin�-pon�u, stopovačka, noční hra aj.) se mohou zúčastnit i členové ostatních 
sborů ECM či jiní hosté.

Od podzimu jsme intenzivně hledali společnou vizi pro další roky naší farnosti. 
Toto hledání a formulování vize bylo před nedávnem dokončeno. Věříme, že to 
přispěje k naší vzájemné spolupráci, osobnímu růstu a misijní činnosti.

Vladislava Taubenhanslová

3.6 – Zpráva za farnost Plzeň 3 – Husova

Život sboru:

Ve farnosti Plzeň 3 (sbor Maranatha) probíhal sborový život v rámci pravidel-
ných bohoslužeb, dětských besídek a shromáždění, biblických hodin, modliteb-
ních setkávání, domácích skupinek a skupinky mládeže. Dále také fun�ují při 
farnosti tři střediska křesťanské pomoci: SKP Plzeň, POINT 14 a SKP Duha. 

Využili jsme také  spolupráce s taneční skupinou Paprsek. Svou účastí a tancem 
se podíleli a doprovázeli některé naše akce (vánoční rodinné bohoslužby 
a další).

Dále jsme spolupracovali  s rusko-jazyčným sborem A�ape-Plzeň, který se 
schází v našich prostorách po našich bohoslužbách v neděli. V r. 2017 jsme tak 
společně prožívali některé aktivity jako díkůvzdání, bri�ády a  mládežnický 
klub.   

Během roku 2017 jsme usilovali o posílení vztahů jednotlivých členů mezi 
sebou a vzájemné poznávání a to pomocí sborových výjezdů, oddělených 
setkáních pro sestry a pro bratry všech �enerací.

Starší sboru se scházeli pravidelně 1x měsíčně k or�anizačním záležitostem 
a 1x měsíčně k modlitbám za sbor, farnost, město a okolí a vůbec vše a všech-
ny, kteří o modlitby požádali.

V roce 2017 se mimo běžné bohoslužby a setkání v naší farnosti udály ještě 
další aktivity:
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Alianční týden modliteb (spoluúčast)
Světový den modliteb (spoluúčast)
Modlitby 24/7 ekumenický týden nepřetržitých modliteb (spoluúčast)
Veřejné čtení Bible U Branky (spoluor�anizátoři)
bohoslužba na Velký pátek
besídkový výlet na hrad Gutštejn
Noc kostelů
sborový výjezd všech �enerací do Horšovského Týna
Kin�scamp XL
Jednadvacet dní vděčnosti
Přespávání dětí v kostele
Sborové obědy
Společné bri�ády
deskohraní
půlnoční bohoslužba

Hostili jsme:

UNIT 2017
koncert Gospel až na dřeň
přednášku s auto�ramiádou Luther – mystik víry, slova a svátostí
Přednášky a besedy neziskové or�anizace DOMA o Bulharské kultuře, 
o Íránu, o Guatemale a vánoční pečení
Debatní setkání Kole�ia Paměti národa Plzeň
Benefiční koncert Touch of Gospel

Petr Konopík

3.7 – Zpráva za farnost Praha 2 – Nové Město

Oblasti služby

Ve sboru v Ječné se konaly pravidelné bohoslužby, biblické hodiny, domácí 
skupinky, dětské besídky a schůzky seniorů. Pravidelně byla vysluhována 
Večeře Páně a scházelo se staršovstvo. V Sedlčanech se kromě bohoslužeb 
scházela i domácí skupinka a klub maminek. Ve čtvrtek se setkávali při ranních 
chválách. Po prázdninách byly aktivity kvůli odchodu Martina Švehly z profe-
sionální služby omezeny. Martin zůstává ve sboru nadále jako dobrovolník 
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s podílem na nedělních kázáních a údržbě budovy. Venuše Černá ukončila služ-
bu vikářky na začátku roku 2018.

Události

V rámci ekumenické spolupráce proběhly v Ječné dvě bohoslužby, jedna 
během Aliančního týdne modliteb, druhá 5. 6. jako svatodušní.
Starší besídka si v červnu udělala pod vedením Ivany Procházkové výlet 
do Kralic u Brna za poznáním české historie.
V Ječné se konaly tři dětské bohoslužby, dvakrát jsme se sešli ke sborové-
mu obědu a 10. 9. jsme se setkali s návštěvou z partnerského sboru 
v Mariettě, USA na společné bohoslužbě. 
Opět proběhla Noc kostelů v obou sborech, v Sedlčanech v komornějším 
duchu.
V neděli 11. 6. se konalo rozloučení s farářkou Ivanou Procházkovou 
a přivítání farářky Jany Křížové.
O prázdninách proběhl 11. (a zřejmě poslední) En�lish Camp v Sedlča-
nech, opět ve spolupráci s partnerským sborem v Illinois. V září přijela do 
Sedlčan Kate Herrin�, učitelka an�ličtiny a metodistická kazatelka 
v důchodu, která se letního En�lish Campu účastnila. Na faře pořádala 
kluby an�ličtiny pro děti i dospělé.
Na začátku října uvítal sbor v Ječné asi sto zahraničních účastníků summi-
tu God at Work. V neděli se konala společná bohoslužba ve velkém sále.
Členové našeho sboru uspořádali před-mikulášské odpoledne pro klienty 
domů s pečovatelskou službou v Praze 2.
Na třetí adventní neděli připravily děti mladší i starší besídky vánoční 
vystoupení.
Kromě výše zmíněných akcí pořádal sbor v Ječné koncerty (skupiny 
Oboroh, francouzského pěveckého sboru SoPhonie, sboru Acant) a další 
setkání (např. tradiční silvestrovské).
Staršovstvo a Rada Oblasti se dohodly na nových podmínkách užívání 
budovy v Ječné 19.

Očekávání

Ze služby odešel další pracovník v Sedlčanech. Je třeba najít dlouhodobé 
a efektivní řešení, co dál s místním sborem. 
Nové podmínky užívání budovy v Ječné budou ještě doladěny „za chodu“, 
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ve spolupráci s Radou Oblasti. 
Sbor hledá nové misijní aktivity. Chceme být otevřeni všem příchozím 
a sloužit jim evan�eliem a společenstvím. 

Tomáš Kostka

3.8 – Zpráva za farnost Evangelické církve metodistické 
v Praze 2 – Agapé

Náš sbor začal působit v adventním období v roce 2017. V neděli 10. 12. jsme 
za účasti bratra superitendenta a kazatelů pražských sborů ECM měli přijímání 
do členství a je nás nyní 12 včetně pastora Lva Shultse. Oficiálně sbor fun�u-
je od začátku roku 2018. Jedná se o první rusky mluvící sbor v naší centrální 
konferenci. 

Scházíme se pravidelně každou neděli odpoledne od 16 h v Ječné 19. V pátek 
máme biblickou hodinu od 19 h, a také bývá v tomto čase i dorost-mládež ve 
velké klubovně v Ječné. Máme též domácí biblické skupinky, v neděli se nás 
schází do �0-ti osob. 

Po Vánocích jsme se společně vydali do Horšovského Týna, kde jsme slavili 
konec roku a vstup do toho současného. Chystáme na tomto místě i sportov-
ní kemp a pobyt pro rodiny v létě, v červenci 2018. Náš sbor také sloužil ve 
farnosti Mikulov, kde jsme koncem listopadu měli umělecký večer pro rusky 
mluvící lidi z této oblasti. V květnu jsme se zúčastnili fotbalového turnaje 
v Horních Počernicích a získali druhé místo, letos se opět chceme přihlásit. 
Máme dobré kontakty a vztahy s ruským střediskem vědy a kultury v Praze. 
Je to pro nás misijní pole a nástroj služby. 

Plánujeme tři velké akce na tento rok. První bude 12. května, kdy se uskuteční 
tematický večer Církev a Izrael /70 let Izraele/, dále pak v srpnu bude výročí 
50 let od okupace ruskými vojsky. Je nám líto, že k těmto událostem došlo 
a proto chceme i v rámci tohoto večera zástupně vyznat naší vinu a mluvit 
o tom. Diskuse by se měl zúčastnit i Luboš Dobrovský. Poslední velké výro-
čí, které si také chceme připomenout v rámci tematického večera je 100 let 
od založení československé republiky, od TGM do současnosti. Na tyto akce 
zveme naše ekumenické přátele i další hosty. 

•



80     OK  7. 4. 2018  Praha 2

V květnu se chystáme s mladými do Husince, do domu mistra Jana Husa, kde 
chceme zpívat a mít bohoslužbu, pak pojedeme na Veselku. Děkujeme bratru 
Neužilovi za pomoc a péči.

Modlíme se na každých bohoslužbách za ukončení bojů na Ukrajině a usmíření 
vztahů mezi národy. Máme dobré vztahy s ESUMC a chceme udělat společ-
nou bohoslužbu. Také se chystáme na vzájemný fotbalový zápas. Též jsme se 
zúčastnili dopoledne pro muže v Plzni Maranatha, kde jsme měli duchovní 
zamyšlení nad spiritualitou mužů, turnaj ve stolním tenise a společný oběd. 

Chceme poděkovat našemu bratru superitendentovi Petru Procházkovi, sboru 
ECM Plzeň 3 i ostatním kazatelům a sborům, že nás přijali do rodiny metodis-
tů. Budeme s Vámi rádi dále spolupracovat. Děkuji i všem, kteří mi pomáhají 
studovat v Modulu B. 

Lev Shults, Eduard Holtman

3.9 – Zpráva za farnost Praha 9 – Horní Počernice

Aktivity uvnitř farnosti

Kromě pravidelných nedělních bohoslužeb a modlitebních setkání před boho-
službami se ve farnosti po celý rok pravidelně scházela jednou týdně mládež, 
pokračuje domácí skupinka, která se s občasnými výkyvy schází jednou za 14 
dní, a to buď na faře anebo v domácnostech členů sboru. Dále pokračoval kurz 
Učedník, který se konal jednou za 14 dní – většinu účastníků tvoří mládežníci, 
díky tomu můžeme podporovat jejich duchovní růst a připravovat a vystrojovat 
je ke službě. Ve sboru fun�uje nedělní besídka 1x za měsíc, hledáme služeb-
níky na častější službu dětem. Velkou radost máme z naší mládeže, která se 
aktivně zapojuje do služby v naší farnosti i mimo ni, díky přirozenému růstu 
se rozdělila na dvě buňky – skupinka na faře HoPo a skupinka na semináři ve 
Vršovicích. Skupinku dorostu se nám vybudovat nepodařilo.

První neděli v měsíci se vysluhuje Večeře Páně a máme ve sboru společný 
oběd, v jehož přípravě se střídá několik rodin. Příprava pravidelného občerst-
vení je také rozložena mezi více rodin.

Uspořádali jsme také slavnost sederové večeře před Velkým pátkem. Jednou 
za měsíc jsme pořádali na faře Večery chval, ale kvůli malé účasti jsme je 
v červnu zrušili.
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V průběhu loňského roku jsme pokračovali v opravách fary: proběhla částečná 
rekonstrukce sborových prostor (nové židle, nový koberec), výraznou opravou 
byla první etapa výměny topení v bytech a instalace nové kuchyňské linky 
v nájemním bytě, v jedné �arsonce se podařilo zrealizovat novou koupelnu. 
Konaly se pravidelné bri�ády za hojné účasti především mladších členů sboru.

Plánujeme dokončit rekonstrukci sborových prostor a zrekonstruovat také dru-
hou �arsonku, která je již v žalostném stavu.

Aktivity vně farnosti

Farnost se letos opět zapojila do ekumenických akcí, jako je Alianční týden 
modliteb, Světový den modliteb, Noc kostelů. Spolupracujeme s Klubem seni-
orů (cca 20 seniorek), který se každou středu schází v SKP. Mládež se zapojuje 
i do služby mimo naši farnost: velikonoční a vánoční pro�ram v SKP a pečova-
telském domě, turnaj ve fotbale Počernická kopačka.

Nedaří se nám stále prohloubit spolupráci s naším původním partnerským sbo-
rem v Texasu, přesto jsme vděčni za jejich vytrvalou finanční podporu. 
S druhým partnerským sborem v USA rozvíjíme užší vztah a plánujeme spo-
lečnou prázdninovou akci.

Martin Jeřábek

3.10 – Zpráva za farnost Praha 10 – Stra�nice a sbor Jablon-
né v Podje�tědí 

Sbor Jablonné v Podještědí

Z činnosti:

V lednu jsme měli opět společný Alianční týden modliteb se sourozenci 
z BJB Brniště a Cvikov.
Od května do září se konalo nedělní shromáždění v parku na náměstí. 
Při chválách nám sloužila sestra Eva z BJB Cvikov. 
Druhý týden v červenci jsme měli druhý ročník En�lish Campu ve Cviko-
vě, ve spolupráci s tamním sborem BJB. 
Poslední týden prázdnin jsme pořádali šestý ročník dětského En�lish Cam-

•

•

•

•
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pu, na který přijeli sestry z Owensboro a sestra z Austrálie. Zúčastnilo se 
ho asi 24 dětí, které byly rozdělené do tří skupin. 
Každé pondělí  nebo středu probíhala nejen romská skupinka ve Cvikově.
Každé úterý byla romská skupinka v České Lípě.
Naše pravidelná shromáždění probíhala  tradičně v neděli od 15 hodin. 
Při účasti dětí probíhala i dětská nedělka v počtu 1 – 4 děti
Jedenkrát za dva měsíce Jiří Šimek kázal ve sboru ve Strašnicích.
V roce 2017  jsme svými dary podpořili o.s. Lampa v Mimoni a manžele 
Kohoutovi z DM, BTM a Krmte hladové.
Od května do září jsme měli hosty v našem „dovolenkovém“ bytě. Modlí-
me se a děkujeme Bohu za tento příjem.
Koncem roku 2017 J. Šimek ukončil pracovní poměr v ECM a začal pra-
covat na plný úvazek jako kazatel v BJB Brniště.

Rok 2018 

Správu sboru v roce 2018 převzal Filip Gärtner, který spolu se staršov-
stvem hledá únosnou formu správy kazatelské stanice.
Filip Gärtner začal 2x měsíčně kázat v Jablonném. 
Sbor se schází  každou neděli od 15 hodin pod vedením Jana Wa�nera. 
Kazatel bude podle situace připravovat zájemce na vstup do členství 
pomocí vyučování Základů křesťanství (křestní přípravka).
V jednání je možnost spolupráce ECM  a Jirky Šimka za BJB při or�anizaci 
En�lish campu v Jablonném. 
Modlíme se za hlubší osobní vztahy s naším Pánem a za probuzení 
v našem kraji.

Sbor Praha 10 Strašnice

V roce 2017 opět proběhla Noc kostelů (účast kolem 120 lidí).
Skupinky se scházely pravidelně (3 skupinky).
Konala se pravidelná ranní modlitební setkání (v neděli před shromáždě-
ním a každý pátek mimo první pátek v měsíci)
Služby pastorace zajišťuje především farář dle aktuální potřeby.
Podpora - Misijní středisko ECM Brána v likvidaci, BTM, KMS a další

•
•
•

•
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Večery chval se sborovým půstem se konaly pravidelně první pátek 
v měsíci a dlouhodobě fun�ovala  nedělní škola.
Půlnoční bohoslužba spolu s pro�ramem (účast kolem 80 lidí), se setkala 
se širokým zájmem lidí z okolí a byla pro nás povzbuzením.
Pravidelné bohoslužby se konaly se zřetelem na církevní svátky s poseze-
ním při kávě i čaji po shromáždění a  první neděli v měsíci s pravidelným 
obědem.  Kazatel dojížděl do Jablonného 1x za měsíc a sloužil na boho-
službě kázáním a slavením večeře Páně. 
Zajišťovali jsme pronájmy sborových prostor dalším církvím a místní LŠU 
mimo námi využívaný čas.
Staršovstvo a výbory se scházelo dle plánu, sbor spolu s kazatelem zajišťo-
val veškeré služby.
Nadále se rozvíjí spolupráce s partnerským sborem z FUMC Decatur, 
Texas, USA.
5.- 8.října se v Praze konalo 10. mezinárodní setkání partnerských sborů 
z USA a ze střední a východní Evropy. V našem sboru pak byla prezentace           
tří metodistických církví z východní Evropy. Z našeho partnerského sboru 
UMC Decatur, Texas na setkání přiletěl David G. Eaton - předseda České-
ho výboru pro spolupráci s naším sborem. 
V postní době jsme zor�anizovali modlitební řetěz členů sboru a přátel.
V prostorách sboru probíhalo veřejné pravidelné cvičení pro ženy, veřejná 
tvůrčí dílna  a karneval nejen pro děti. 
Zor�anizovali jsme občasné komentované vycházky po zajímavých mís-
tech v Praze. 

Pro rok 2018 jsme si na sborov��m setkání v únoru stanovili tyto priority:

Zvěstovat evan�elium nejenom slovem, ale i činem (podpora křesťanských 
aktivit a cílené sbírky),  podpořit ekumenické vztahy s okolními církvemi, 
modlit se za šíření evan�elia ve světě.
Otevřít kostel co nejvíce veřejnosti (půlnoční bohoslužby, výstavy, Noc 
kostelů atd.)
Naší výzvou je, že máme ve sboru málo dětí (do nedělky dochází 4, další 
již chodí na shromáždění)
Realizace praktických věcí jako péče o sborovou budovu atd.
Lepší komunikace na veřejnost - web, Facebook, články v místních novinách.

•
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Vyučování základů křesťanství a obnovení biblických hodin  (1x 14 dnů)
Chceme podchytit a přivést mladé a mladé dospělé.
Vychovávat si nástupce do sborových služeb a obnovit spoluúčast sboru na 
vedení bohoslužeb.
Posílit službu chval (příp. pozvat chválící skupinu, zaplatit si hudebníky, 
střídat styl písní...)
Hledat cestu k mladým i k seniorům (pro�ramy, setkávání, workshopy, 
přednášky...)
Společné sborové akce a setkání k aktuálním sborovým tématům (Řád 
bohoslužby, setkání se služebníky, setkání členů a přátel.
Najít způsob jak udržet sbor v Jablonném v Podještědí.
Rozvíjet nadále vztahy s partnerským sborem Decatur, Texas, USA.
Po období intenzivní podpory Bráně a  Majáku vytvořit plán pro další pod-
poru především sociálních projektů (Diakonie, Shine Bean...)
Hledat nové projekty.

Farnost ECM Strašnice i Jablonné  chce i v rámci OK 2018 poděkovat všem 
bratrům i sestrám za jejich modlitební, finanční i osobní podporu, kterou nám 
věnují.

Martin Pěkný

3.11 – Zpráva za farnost Protivín a sbor Týn nad �ltavou

Do července jsme ve farnosti fun�ovali v podstatě stejně jako v letech přede-
šlých. Pravidelně probíhaly bohoslužby, které vedl a slovem sloužil bratr farářPravidelně probíhaly bohoslužby, které vedl a slovem sloužil bratr farářohoslužby, které vedl a slovem sloužil bratr farář 
Červeňák. Také vedl biblické hodiny v Protivíně a jednou za 14 dní v Dřítni.

V Protivíně jsme se zapojili do SDM, bohoslužbu vedla sestra Marie Truhlá-
řová ve spolupráci se sestrami z ŘKC. V Týně nad Vltavou jsme se zapojili do 
Noci kostelů. 

V létě jsme uspořádali již 8. softbalový tábor s bratry a sestrami z Johnson City 
District, TN. Máme radost, že můžeme díky tomuto týdnu působit misijně mezi 
dětmi a mladými. V létě pak ve spolupráci s DDM V Týně nad Vltavou proběhl 
tradičně tábor pod Pouští ve znamení dalšího příběhu z Narnie. 

•
•
•
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V polovině července jsme se rozloučili s bratrem Červeňákem, který dostal 
přidělení do Slaného. Od té doby se členové v obou farnostech zapojili aktivně 
do služby kázáním (každou 1. neděli kázaly sestry Šálková v Protivíně, sestra 
Hečková v Týně). Další neděle se střídali bratr farář Hradský, bratr Neužil 
a bratři a sestry z Plzně nebo Prahy. Bratr farář Hradský naši farnost od červen-
ce administruje. Jednou za měsíc se konala biblická hodina pod jeho vedením. 
Jinak BH probíhala většinou současně se skupinkou v Písku a v Dřítni. V obou 
případech je vedou a slovo si připravují jednotliví členové, kteří se střídají. 
To, že máme dočasně jen administrujícího faráře, zaktivizovalo některé bratry 
a sestry k většímu podílení se na sborovém životě a na společném obecenství. 
Přece jen však pastorační činnost chybí, péče o majetek stojí pouze na dobro-
volnících, ale zdá se, že to v tom nejnutnějším zvládáme. Nicméně se těšíme na 
stálého faráře, chybí nám tahoun. 

Dorost se schází pravidelně v pátek v počtu asi 6 děvčat a chlapců. Byli 
bychom rádi, kdyby pozvání přijali i účastníci táborů, avšak to se zatím příliš 
nedaří. Trápí nás, že se moc neúčastní jiného sborového života a bohoslužeb.

Besídka probíhala jen do června 2017, protože se scházely jen dvě děti Šálko-
vy, které již vyrostly a jsou ochotny i schopny vydržet na bohoslužbách. NovéNové 
děti nemáme, besídka se tedy od září nekoná.esídka se tedy od září nekoná.

Sbor je informován o aktivitách SKP Pastelka, čas od času se někdo ze sboru 
přidá na akce Pastelky, tyto aktivity jsou většinou zaměřeny na lidi mimo cír-
kev. Farnost podporuje SKP Pastelka finančně i modlitebně.

V Protivíně v dubnu 2017 proběhlo víkendové setkání metodistického dorostu. 
Šlo hlavně o navázání nových kontaktů, povzbuzení ve víře. Jsme rádi, že jsme 
kluky i holky mohli hostit.

Děkujeme všem, kdo se zapojili jakkoliv do služby v naší farnosti. Zvlášť 
chceme poděkovat administrujícímu faráři Pavlu Hradskému, těm, kdo kázali 
a všem, kdo věrně vykonávají službu, která není vidět, o níž a o sobě nemluví. 
Bez nich by naše farnost hodně strádala.

Miluše Šálková
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3.12 – Zpráva za farnost Slaný

Aktivity uvnitř a navenek:

Po celý rok se konaly pravidelné nedělní bohoslužby a v týdnu biblické hodiny. 
Mládež ve sboru nemáme, zvláštní setkání pro seniory nepořádáme. V rámci 
slánské ekumeny pořádáme pravidelná společná modlitební setkání – poslední 
úterý v měsíci. V červnu pořádá ZUŠ v našich prostorách týdenní výstavu 
s hudebním vystoupením. Na jaře se na sborové zahradě konaly táboráky, jak 
neformální pro sbor a přátele, tak pro mladé lidi z American Basketball Campu 
a jejich hosty. V létě pak na ně navazoval basketbalový kemp, který vedli ame-
ričtí lektoři (4) za spolupráce českých pomocníků (6). Zúčastnilo se 36 dětí. 
Na štědrovečerní bohoslužbě byla účast 60 osob. V podobných aktivitách chce-
me pokračovat.

Náš sbor doznal od poslední OK určitých změn, a to jak v obsazení kazatel-
ského místa. Odešla sestra farářka Jana Daněčková do Brna a přišel farář Josef 
Červeňák. Výměna tohoto postu přinesla po téměř jedenácti letech oživení 
ve vztahu členů sboru vůči faráři a nového přístupu faráře ke sboru i jednot-
livým členům, příchod nových lidí do sboru, zájem o jisté praktické úpravy 
sborových místností, které v příštím čase a milosti Boží by měly přinést nejen 
zpříjemnění prostředí pro stávající členy sboru, ale i možnost akcí, které dají 
veřejnosti příležitost přijít na akce, které budou směřovat k oživení Božího díla 
ve městě i ve sboru.

Jsou v životě sboru momenty příjemné, povzbuzující, ale i bolestnější. Do 
sboru přišla nová duše v osobě sestry Jany Rohlové – učitelky na ZŠ, která se 
od začátku zapojila do sborové práce duchovně i prakticky. A to je radostné. 
Naopak smutnými událostmi byly odchody dvou kmenových členů sboru od 
padesátých let. Nejprve v létě bratr Jaroslav Tvrdý téměř v 90 letech života 
a na konci října odešel k Pánu bratr Jan Kolář (88), který byl i dlouholetým 
dele�átem Výroční konference v 50. až 80. letech. Oba tito bratři byli po celý 
život platnými svědky Pána Ježíše a věřím, že jsou v království Božím, kam 
celým životem směřovali. 

Naše malé obecenství se těší vcelku dobrému duchovnímu zdraví a po stránce 
lidské kondice jsme na tom také vcelku dobře.

Modlíme se za dílo Páně ve sboru i ve městě a též i za ostatní sbory v ČR i na 
Slovensku i ve světě. Není nám lhostejný stav celého světa a prosíme za milost 
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Boží a moudrost těch, kteří jsou postaveni v moci, aby používali rozum k blahu 
těch, kteří jsou jim svěřeni k vedení na této zkoušené planetě. Prosíme za to, 
aby láska Boží se projevila v co největší míře a pokud možno utichly zbraně 
a přestaly války, které přináší jen tra�édie a svár do lidské společnosti.

Vyzýváme všechny lidi ve víře Ježíše Krista k prosbám a modlitbám za naději, 
víru a hlavně Boží lásku a milost. Ať se tato snáší na naše hlavy a do života 
všech lidí.

Petr Šmíd

3.13 – Zpráva za farnost Tachov

Konferenční rok 2017 byl poznamenán několika radostnými událostmi, 
ale i řadou proher. Mezi radostné patří tři svatby a jeden křest. Radostí je pro 
nás skutečnost, že se manželé Kurtovi rozhodli usadit trvale v Tachově. 

Vedle radosti jsme však prožívali i úzkost a tíseň. Naše stavy se snížily odcho-
dem Jiřího Mlejneckého do kláštera ve Varšavě. Za prohru lze označit postu-
pující rozklad tří manželství, i když věříme, že „milujícím Boha všechny věci 
napomáhají k dobrému“.

V roce 2017 jsme žili intenzivním sborovým životem. Kromě pravidelných 
bohoslužeb jsme připravili i několik dalších mimořádných shromáždění (Pope-
leční středa, Velikonoce, Vánoce). Kromě bohoslužeb jsme měli jedenkrát 
měsíčně sobotní biblický kurz (v prvním pololetí jsme probírali List Židům, 
ve druhém pololetí vybrané žalmy). Tohoto kurzu se účastní také věřící 
z Plzně, Prahy a Žatce. Každý čtvrtek (mimo prázdniny) probíhala Literár-
ní čajovna. Každou neděli odpoledne probíhá setkávání mládeže. Jednou za 
měsíc se schází tzv. „pánská skupinku“ a „dámská skupinka“. Každou středu se 
scházíme na modlitební hodině. Pro děti pořádáme každou neděli dvě besídky 
(„velká“ a „malá“).

V prvních měsících roku jsme dokončili s několika manželskými páry kurz 
Manželské večery, který vyvrcholil manželskou party. Ve spolupráci s mládeží 
jsme uspořádali tři večery chval a několik filmových projekcí. Na podzim se 
konal z našeho sboru rozhlasový přenos bohoslužeb.

Prostory Sedmdesátky se podařilo využít k představení několika zajímavých 
výstav obrazů (naposledy na podzim Frantiszek Bałon).
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Řadu akcí jsme připravili tak, aby bylo možno zvát veřejnost. Pozvali jsme 
doc. Zdeňka Vojtíška s přednáškou o terorismu a s kurzem o náboženství 
v postmoderní době. Také benefiční týden pro hospic (podpořený Diakonií 
ECM) byl zaměřen na akce pro veřejnost (nejúspěšnější byly žon�lérie Daria 
Foo v podání herce Láry Hausera).

S ochotnými spolupracovníky jsme se podíleli na přípravě a realizaci Husit-
ských slavností, kdy byla Sedmdesátka otevřena pro veřejnost. Ve spolupráci 
s Hospicem sv. Jiří jsme se zapojili také do Dnů evropského kulturního dědic-
tví. Ve spolupráci s Royal Ran�ers a Hospicem sv. Jiří jsme se podíleli i na 
or�anizaci a průběhu Tříkrálové sbírky.

Jako společenství se snažíme být otevření pro veřejnost. Třikrát do týdne 
připravujeme mateřský klub, který je ve městě velmi populární a do nějž se 
hlásí stále nové maminky. Pro mladší děti je určen Royal Ran�ers, v rámci 
něhož probíhají pravidelné schůzky dětí všech věkových kate�orií, víkendové 
výpravy a letní tábory.

Pro mládež je určen rockový sbor Fusion, kde se snažíme prostřednictvím 
hudby oslovit mladé lidi a pozvat je k tomu, aby vystoupili ze zažitého chápá-
ní života a zamýšleli se nad sebou novým způsobem. Během roku pořádáme 
několik přespávaček, v jarním období festival v Praze a v létě En�lish-fusion 
camp. 

Prostory Sedmdesátky dále uvolňujeme pro různé akce. Za zmínku stojí Dílna 
plná nápadů a Zpívánky, talkshow se zajímavými hosty a muzikou. Probíhají 
zde i oslavy narozenin a pod.

Tachovský sbor pořádal v létě už 20. ročník týdenní Letní biblické školy 
v Opárně, které se zúčastnilo více než 100 lidí z různých církví i oblastí České 
a Slovenské republiky. Hosty byli prof. Pavel Hošek, doc. Jiří Beneš a doc. 
Vladimír Suchánek.

Cíleně se zaměřujeme na spolupráci s vedením města, Městským kulturním 
střediskem, Muzeem Českého lesa, Dětským domovem v Tachově (ve spolu-
práci s americkými křesťany z vojenské základny v Grafenwöhru), Penzionem 
pro seniory v Kurojedech, školským a sociálním odborem Městského úřadu 
a dalšími institucemi a zařízeními.

Pavel Beneš
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3.14 – Zpráva za farnost Třeboň

Scházíme se v Třeboni a Vimperku. V Třeboni se nás schází kolem 35 osob 
každou neděli. Současně probíhá i nedělní škola pro děti (8-9 dětí). Každé úte-
rý probíhá biblická hodina. Zde je účast okolo 20 osob. Rovněž se pravidelně 
setkáváme ve skupinkách seniorů a pokračuje úterní skupinkou dorostu v počtu 
5 dětí, kdy se vedoucí skupinky snaží zapojit starší děti i do přípravy služby 
malým dětem při nedělní škole. Sbor pravidelně navštěvují věřící z celé repub-
liky, kteří navštěvují Třeboň v rámci dovolené nebo lázeňského pobytu. Občas 
navštíví Pavel Hradský i několik členů v Č. Budějovicích. Část členů sboru 
a farář navštěvuje starší členy sboru v Domově pro seniory Třeboň. V části 
roku rovněž farář Pavel Hradský administroval sbor v Protivíně a Týně n. Vlt.

Ve Vimperku v nové sborové budově se konají bohoslužby a souběžně probí-
há setkání dětí. Do sboru ve Vimperku pravidelně dochází skupinka mladých 
Romů, kteří radostně přijímají Boží slovo a připravují se na křest. 1x měsíčně 
vysluhuje ve Vimperku farář Pavel Hradský VP. Veškeré aktivity zde or�ani-
zuje a vede Zdeněk Neužil. Velice se rozmnožil počet dětí na letním týdenním 
Baseball campu, kdy pod vedením amerických metodistů probíhá oblíbená 
sportovní akce. V loňském roce byla účast kolem 85 dětí, v letošním je pláno-
vána opět hojná účast. Zájem je velký. Nová sborová budova prochází úprava-
mi, zateplení, elektřina a v plánu jsou další stavební úpravy. Z. Neužil navštívil 
USA, kde ve sborech prezentoval práci ve Vimperku a požádal i o dary pro 
práci ve Vimperku. Samozřejmě rád přijme i osobní pomoc a pracovní nasazení 
členů z jiných sborů.

Farář Pavel Hradský navštěvuje pravidelně Ústav sociálních služeb v Libniči 
a Dobré Vodě. Současně navštěvuje besedy s třeboňskými studenty OA, přispí-
vá do místních periodik a podílí se na komunitním plánování.

Již pravidelně probíhá a proběhne sborová dovolená na Poušti. Plánujeme 
i sborové výlety. Po VP, vždy první neděli v měsíci, probíhá společný oběd 
a následuje setkání staršovstva sboru. V březnu proběhlo výroční celodenní 
staršovstvo, které naplánovalo rozpočet a aktivity sboru na tento rok.

Díky dotaci a následnému příspěvku mohla v loňském roce ve sboru být čás-
tečně zaměstnána Marika Jasanská. I díky její práci tak mohlo dojít k dokon-
čení plánované údržby, úklidu, ale i pomoci v duchovenské službě, dětských 
besídkách, vánočním vystoupení, skupinkách dětí atd. Mari moc děkujeme! 
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Dále stále řešíme rekonstrukci střechy, kdy vyhlašujeme pravidelnou sbírku na 
její opravu a zkoumáme možnosti získání prostředků na její opravu.

Děkujeme všem, kteří nás podporují skutky a modlitbou.

 Marcel Hule

3.15 – Zpráva za English Speaking United Methodist Church 
v Praze 10 – �r�ovicích– �r�ovicích�r�ovicích

En�lish Speakin� UMC has been busy since the last meetin�. God has allowed 
our church family to increase in people, ministries, and finances. I had the 
opportunity to speak at the Holston Annual Conference of 2017 durin� our 
missions evenin� event. There were over two thousand people in attendance, 
which was �reat but made me nervous. However, the response from people was 
wonderful and encoura�in�. I was able to share and open their eyes to the need 
for partnerships in the Czech Republic.  It has been �reat for me to experien-
ce this shift in attitude towards mission work in the Czech Republic. We are 
buildin� more financial support and awareness to our mission each passin� day, 
and I am �rateful for this.

This past fall we have seen an increase in attendance and participation with our 
services. We are now avera�in� around 30 people each Sunday, which is up 
from around 20 the previous year. The more encoura�in� thin� is that people 
are takin� more ownership in the church. We have around 8 people si�ned up 
for a new membership course for this next Sunday. People are leadin� worship, 
involved in website desi�n, servin� in the community, �ivin� �reater amounts 
of money and becomin� part of the vision of our church. We are now havin�
monthly leadership team meetin�s, which has been a hope and dream of mine 
for some time. I am truly thankful for all the help and support from each person 
who is apart of our church.  

Thanks to local help and involvement, we have been able to host at our church 
site a new dance ministry and university small �roup. We had our first perfor-
mance with dance in February, and it was so encoura�in� to be apart of such 
wonderful art and worship.  I look forward to seein� the impact this ministry 
will have in the future. Also one of the resident students, Marek Novak, is 
leadin� a small �roup bible study each Wednesday evenin�. It has also been 
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a desire of mine to allow our space to not just be used for ESUMC’s purposes, 
but to also enable other kin�dom buildin� work to be done. There are many 
other ministries and outreaches that are continuin� like work out at HOPO, 
and we are lookin� to start a form of En�lish lessons a�ain. Probably my most 
encoura�in� story is that throu�h a marria�e counselin� session, we have 
a youn� couple who started to attend the church. The wife is Czech and the 
husband is American. The wife had never attended church before, but now she 
comes re�ularly each Sunday and participates in communion. I am hopeful that 
she either has a personal relationship with Jesus or will in the future. They are 
now smilin� at church to�ether instead of screamin� and yellin�. God is �ood!

Lastly I would like to thank Petr Prochazka, the district council, and churches 
from the states. This last fall we were able to pay off the debt for the buildin�
reconstruction thanks to the �enerosity of everyone involved! I am so thrilled 
to move forward with zero debt. However, havin� said this, we are continuin�
to dream and think about new ways to utilize the buildin� and space for the 
community and church. 

V anglicky mluvícím sboru se toho od minul�� oblastní konference mnoho událo. 
Díky Boží milosti jsme dosáhli nár�stu člensk�� základny, rozšíření naší služby, 
i nár�stu finančních prostředk�. Na Holstonsk�� výroční konferenci jsem měl 
příležitost promluvit na tamním misijním večeru. Bylo tam přes dva tisíce 
účastník�, což bylo skvěl��, zároveň to s sebou ale neslo zvýšenou nervozitu. 
Nicm��ně reakce od přítomných lidí byla úžasná a povzbuzující. Mohl jsem 
s nimi mnoh�� sdílet, a tak�� jim otevřít oči, co se týká potřeby spolupráce zde 
v Česku. Bylo skvěl�� zažít takovouto změnu přístupu směrem k místní misijní 
práci. Každým dnem dosahujeme větší finanční podpory i povědomí o naší 
misii, a jsem za to velmi vděčný.

Během uplynul��ho podzimu jsme zaznamenali vzr�stající návštěvnost a zapo-
jení se do bohoslužeb. Každou neděli máme nyní okolo třiceti účastník�, oproti 
loňským dvaceti. Ještě více povzbuzující je, že berou sbor více za sv�j. Zhruba 
osm lidí se zapsalo do nov��ho vyučování o členství. Lid�� ve sboru se zapojili do 
chval, do vytváření webových stránek sboru, slouží komunitě, dávají více peněz 
a stávají se součástí budoucnosti našeho sboru. Máme tak�� nově ustaven��, jed-
nou měsíčně se scházející staršovstvo, což bylo již po delší dobu mým velkým 
přáním. Jsem velmi vděčný každ��mu zapojen��mu za všechnu pomoc a podporu.

V našich sborových prostorách jsme poskytli zázemí pro skupinku student�



92     OK  7. 4. 2018  Praha 2

vysokých škol, která se schází ke studiu Bible každou středu pod vedením Mar-
ka Nováka z místního metodistick��ho semináře, a tak�� pro novou misijní službu 
skrze tanec. První veřejn�� vystoupení tanečník� proběhlo v únoru a bylo velmi 
povzbuzující být součástí takov��to služby skrze umění. Těším se na její budoucí 
dopad a vliv pro naši misii. Bylo to t��ž mým velkým přáním, nemít sborov�� pro-
story jen pro účely našeho sboru, ale zpřístupnit je i dalším službám vedoucím 
k budování Božího království. Dále pokračujeme i ve službě v azylov��m domě 
v Horních Počernicích, a chystáme se i znovu začít s výukou angličtiny.

Největším povzbuzením pro mě bylo, že díky setkáním ohledně manželsk��ho 
poradenství začal do sboru chodit jeden mladý manželský pár. On je Američan, 
ona je Češka a nikdy předtím do žádn��ho sboru nechodila. Nyní každou neděli 
pravidelně chodí spolu s manželem na naše shromáždění a já věřím, že již 
nalezla osobní vztah s Ježíšem, nebo je tomu již velmi blízko. Místo křiku 
a hádek jsou nyní oba spolu ve sboru a usmívají se. B�h je dobrý!

Chtěl bych na tomto místě poděkovat Petru Procházkovi, Radě oblasti 
a sbor�m ze Spojených stát�. Na podzim jsme díky pomoci a velkorysosti všech 
výše zmíněných byli schopni zaplatit zbývající dlužnou částku za rekonstrukci 
modlitebny. Je úžasn�� jít dále bez t��to zátěže. I přes to nyní nadále přemýšlíme 
a sníme o nových zp�sobech využití a úpravy budovy a jejích prostor pro místní 
komunitu i sbor.

John Redmond
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Seznam členů s prezencí

Duchovenští členové dopoledne odpoledne

1. Brož Zdeněk, lokální kazatel / /
2. Červeňák Josef, farář / /
�. Daněčková Jana, farářka / /

 4. Gärtner Filip, lokální kazatel  / /
�. Hradský Pavel, farář / /
�. Hrubý Ctirad, farář / /
7. Jandovský Filip, farář / /
8. Křížová Jana, farářka / /
9. Kuchynka Pavel, farář / /

10. Novák Richard, farář / /
11. Mrázek Milan, lokální kazatel / /
12. Procházka Petr, superintendent / /
1�. Procházková Ivana, farářka  o o
14. Redmond John, lokální kazatel / /
1�. Shults Lev, lokální kazatel / /
1�. Vaďura Petr, kazatel na zkoušku / /
17.  Neužil Zdeněk, lokální kazatel / /
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Laičtí členové dopoledne odpoledne

18. Havíř Josef, Brno, člen RO / /
19. Thál Josef, Jihlava / /
20. Martin Lang, Litoměřice / /
21. Kameníková Miroslava, Mikulov na Moravě / /
22. Taubenhanslová Vladislava, Plzeň 1 / /
2�. Konopík Petr, Plzeň 3 – Husova / /
24. Kostka Tomáš, Praha 2 – Nové Město / /
2�. Holtman Eduard, Praha 2 – A�apé / /
2�. Jeřábek Martin, Praha 9 – Horní Počernice / /
27. Pěkný Martin, Praha 10 – Strašnice / /
28. Šálková Miluše, Protivín / /
29. Šmíd Petr, Slaný / /
�0. Beneš Pavel, Tachov / /
�1. Hule Marcel, Třeboň / /
�2. Chlupáček David, člen RO / /
��. Kružík David, zástupce za mládež / /

Celkem hlasů                                                                    32 32

Vysvětlivky:
přítomen, přítomna: /
nepřítomen, nepřítomna: -
omluven, omluvena: o
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Program

Sobota 3. 11. 2018 

9:00 - 9:30 Příjezdy 

9:30   Bohoslužba (John Redmond)

10:00   Zahájení konference

  Seznámení a rozhovor o návrzích Komise na cestu vpřed   
  (Commission on a Way Forward) 
  pro Generální konferenci 2019 a určení mandátu 
  pro superintendenta (dele�áta).

12:00-13:00 Přestávka na oběd

  Seznámení, rozhovor a příprava koncepčního dokumentu:   
  Práce s mládeží v Evan�elické církvi metodistické 
  (cíle naší služby).

15:30   Bohoslužba s Večeří Páně (Petr Procházka)
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Zápis z jednání

Úvodní bohoslužba
Bratr John Redmond položil v kázání otázku: „Kde je tvoje srdce?“

Zahájení, prezence
Sekretářka Jana Křížová vykonala prezenci.
Bylo přítomno 32 členů konference a 4 hosté.
Sestra Rostislava Gažíková Fečová byla zvolena jako skrutátorka.

Téma dopoledního rozhovoru
Bratr superintendent stručně představil zprávu Komise na cestu vpřed pro 
mimořádnou Generální konferenci. Členové OK měli předem k dispozici pra-
covní překlad – výtah ze zprávy. V šesti diskusních skupinách hovořili 
o možnostech budoucího uspořádání ECM, o kladných a záporných stránkách 
a o přijatelnosti jednotlivých návrhů. V plénu pak své rozhovory shrnuli. 
Vyplynulo z nich, že všechny návrhy vedou v podstatě k rozdělení církve. Tra-
dicionalistický plán zachovává současný stav a poskytuje možnost plynulých 
změn do budoucnosti. Při závěrečném hlasování získal největší podporu. 

Plán jedn�� církve �� 2 hlasy
Plán spojených konferencí �� 0 hlas�
Tradicionalistický plán �� 28 hlas�
Zdržení �� 2 hlasy

Téma odpoledního rozhovoru
Členové OK měli předem k dispozici pracovní verzi dokumentu o práci 
s mládeží. V šesti diskusních skupinách mluvili o svých zkušenostech a přáních 
v této oblasti. Rozhovor v plénu potvrdil, že sbory vnímají práci s mládeží jako 
důležitou. To podstatné se děje ve sborech, nicméně or�anizování práce na 
úrovni oblasti by bylo užitečné. K tomuto tématu se vrátíme při příští OK.

Oblastní konference byla zakončena společným slavením Večeře Páně, vedl 
superintendent Petr Procházka. 




